
مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر 
تهران با اشاره به توزیع عادلانه فضای سبز شهری 
در پایتخت، گفت: هیــچ درختی در تهران قطع 
نمی شود و در تهران ســالانه حدود دو میلیون 

درخت کاشته می شود.
علی محمــد مختاری در گفت وگو با ایســنا، در 
ارتباط با آخرین وضعیت گســترش فضای سبز 
شهر تهران، اظهار کرد: حدود سه سال است که 
در زمینه گسترش فضای ســبز اقدامات بسیار 
خوبی انجام شده است؛ البته مردم در این رابطه 
بهتر می توانند نظر دهند. در بخش برون شهری 
و توسعه کمربند ســبز پیرامون شهر تهران نیز 
۴۷۵۰ هکتار جنگل کاری انجام دادیم و ۳۰۰۰ 

هکتار هم برای امسال در دست اقدام داریم.
وی ادامه داد: در هیچ دورانی ۷۷۵۰ هکتار توسعه 
فضای سبز در عرض چهار سال در حاشیه شهر 
تهران نداشتیم. این کار علاوه بر این که از گسترش 
بی رویه شهر جلوگیری می کند، ساخت و سازهای 
غیر مجاز در حاشیه شهر را متوقف می کند و مثل 
یک فیلتر عمل می کند. امسال همچنین طرح ۵۰ 
هزار هکتاری فضای ســبز اطراف تهران به اتمام 
می رسد و نیاز است این کار در کلیه مراکز استان ها 
انجام شود؛ چرا که اثرات مناسبی روی اقلیم آن 

شهرها می گذارد. مدیرعامل سازمان بوستان ها و 
فضای سبز شهر تهران با اشاره به توسعه فضای 
سبز درون شهری در پایتخت، گفت: بیش از ۱۲۰ 
پارک منطقه ای و فرامنطقه ای احداث شده و کار 
بسیار خوبی در زمینه توزیع عادلانه فضای سبز 
شهری انجام شده اســت؛ چرا که در مناطق ۷، 
۸، ۱۰، ۱۲، ۱۱، ۱۷ ســرانه فضای سبزشان زیر 
۱۰ متر بود و با استانداردهای بین المللی تفاوت 
داشت. با دســتور آقای زاکانی سرانه فضای سبز 
بایستی به طور یکســان برای هر شروند افزایش 
پیدا کند و ما نیز ســعی داریم طــی یک برنامه 

چهارساله سرانه را به حد قابل قبولی برسانیم.
وی اضافه کرد: امسال حدود ۳۹ پارک منطقه ای 
و فرامنطقه ای در دست ساخت است و در زمینه 
تملک باغ ها نیز در حــدود ۲۲ باغ در مناطق کم 
برخوردار در دست تملک است که این ها به پارک 
عمومی برای شهروندان تبدیل می شوند. احداث 
رود دره فرحزاد به مساحت ۱۵۷ هکتار در دستور 
کار قرار گرفت و یک سال طول کشید تا ۵۴ هکتار 
از آن به بهره برداری رســید و بهره برداری از این 
پروژه باعث می شود شــهروندان بروند و در این 
منطقه طبیعت گردی کننــد و حال مردم بهتر 
خواهد شد. فاز دوم این پروژه را هم آغاز کردیم 

که در اردیبهشت ماه سال آینده به بهره برداری 
می رسد. مختاری در ارتباط با قطعی درختان در 
سطح پایتخت گفت: به عنوان یک خادم کوچک 
مردم به جرأت قســم می خورم، در طول دوران 
خدمتم حتی یک مجوز قطع درخت صادر نشده 
است. ممکن است بر اســاس نقشه  ساخت بنای 
یک شهروند، درختی در محل زیربنا قرار بگیرد 
که نظر کمیسیون ماده ۷ ابتدا تغییر نقشه برای 
حفظ درخت است و اگر نشد در فصل مناسب جا 

به جایی درختان در محل دیگر صورت بگیرد.
وی ادامــه داد: هیــچ درختی در تهــران قطع 
نمی شود و در تهران ســالانه حدود دو میلیون 
درخت کاشــته می شــود؛ بنابرین مسلما قطع 

درخت صورت نمی گیرد.
مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر 
تهران با رد صحبت هایی مبنی بر قطع درختان 
در پارک قیطریه گفت: یک ســاختمان متروکه 
در پارک قیطریه وجود داشت که قرار بود در آن 
مکان مسجد ساخته شــود. چهار درخت در آن 
محدوده قرار داشت که خود زاکانی بازدید کرد و 
اعلام کرد مسجد کوچک ساخته شود تا درختان 
حفظ شــود. هیچ درختی در پارک قیطریه قطع 

نشده است.

معاون فرهنگی و اجتماعی فراجا در یادداشــتی از 
افزایش ۲۰ درصدی پرونده های مکشــوفه با ابزار 

هوشمند در پلیس فتا خبر داد.
به گــزارش مهر، ســردار ســعید منتظرالمهدی 
معاون فرهنگی و اجتماعی فراجا در یادداشتی در 
ضرورت بهره گیری از روش هــای علمی در انجام 
مأموریت ها، نوشت: تمرکز این روزهای پلیس، بر روی 
هوشمندسازیِ خدمات، ارتقا تجهیزات و امکاناتِ در 
اختیار یگان های مختلف، با هدف شناسایی و مقابله با 
تهدیدات جدید، پیش بینی خطر، مدیریت داده های 
فراوان، کاستن از فرآیندهای پیچیده، قدیمی شده 

و تکراری است.
ســردار منتظرالمهدی با اشــاره به حمایت برخی 
از شــهروندان به ویژه حقوقدانان از عِلمی تر شدن 
مأموریت های پلیس از لحاظ کشف جرم و همچنین 
کمک به دســتگاه قضا در حل پرونده هــا به ویژه 
پرونده های جنایی، در ادامه یادداشت آورده است: 
این امر نشــان می دهد پلیس در مســیر درستی 
قرار دارد و باید بدانیم که علاوه بر نیروی انســانیِ 
متبحر و مسلط به دانش روز، این تجهیزات مدرن 
و روش های علمی است که امنیت کشور و مردم را 

ضمانت می کند.
ما به دنبال حاکم کردن بینشی نوین در این زمینه 

هستیم تا با دوری از برخی از روش های سنتی و زمان 
برَ بتوانیم علاوه بر حفظ جان کارکنانمان در کمترین 
زمان، امنیت را جاری و ساری کنیم؛ محصول نهایی 
و خروجی سازمان بزرگ فراجا تولید امنیت است؛ اما 

قیمتِ تأمین، حفظ و ارتقا امنیت بسیار گران است.
روش های علمی و تجهیزات نوین، افق های جدیدی 
از توانمندی ها را در فضای اطلاعاتی و عملکردی به 
وجود می آورد که حوزه پلیسی، انتظامی و امنیتی 
از این قائده مهم مستثنی نیست. به جرأت می توان 
گفت این تکنولوژی ها و به ویژه هوش مصنوعی یکی 
از پیشــرانها و پیش برَنده هایِ کلیدی و حساس ما 
در انتظام بخشی و امنیت زایی است که نباید از آن 

غافل شد.
همان طور که مهاجمان، متخلفــان و مجرمان با 
احاطه بر تجهیزات می خواهند امنیت را خدشه دار 
کرده و در مقابل مأمور فراجا بازدارندگی ایجاد کنند؛ 
تسلطِ پلیس سبب می شــود، کُنشگرانِ متخلف و 
مجرم نتوانند هرج و مرج ایجاد کرده و کنترل امور 
را در راستای ضربه زدن به انتظام و امنیت جامعه در 

دست بگیرند.
ایجاد اتصال و بهره برداری از سامانه ژنتیک پزشکی 
قانونی در مرکز تشخیص هویت و کشف علمی جرایم، 
بهره برداری از سامانه آثار انگشت اتباع بیگانه وزارت 

کشــور در ۱۱ ایســتگاه کاری در تهران و ده مرکز 
اســتان، اتصال ۴۸ زندان به شبکه فراجا به منظور 
ثبت دیجیتالی اطلاعات بیومتریــک زندانیان در 

سامانه AFIS از نمونه های موفق در این حوزه است.
افزایش ۲۰ درصدی پرونده های مکشــوفه با ابزار 
هوشمند در پلیس فتا، عملیاتی شدن تبلت ترسیم 
الکترونیکی کروکی در بیــش از ۸۵ درصد مناطق 
کشور و برقراری ارتباط با ســامانه رخداد انتظامی 
بیمه مرکزی در پلیس راهور، ایجاد ســامانه بومی 
ســبب )گلوله و پوکه(، همچنین کنترل، نظارت و 
پایش سارقین حرفه ای و سابقه دار و در حال حرکت 
در پلیس آگاهی و ســامانه کنترل خودکار مرز در 
جلوگیــری از ورود مهاجــران غیرقانونی، به علاوه 
کشف قاچاق و مواد مخدر در مرزبانی حاصل توجه و 

استفاده از تکنولوژی های روز دنیاست.
در کلام پایانی پلیس تلاش دارد از پروسه اطلاعات 
تا عملیات و اقدام در مأموریت ها با مدرن ســازی و 
علمی سازی پیش رفته، چتر امنیتی شهروندان را به 
بالاترین سطح ممکن ارتقا داده، مراقبت هوشمندانه 
را کارآمد و روزآمد کند و البته در این راه از هر گونه 
ایده ی جذاب، نوآورانه و خلاقِ شهروندان که قابلیت 
اجرا داشته باشد )در باشــگاه ایده پردازی معاونت 

فرهنگی و اجتماعی پلیس(، استقبال می کند.

قانون متناسب سازی حقوق بازنشســتگان با هدف کمک به 
معیشت بازنشســتگان و ترمیم حقوق در برنامه هفتم مورد 
توجه قرار گرفته اســت و با وجود همه دشــواری ها در مسیر 
تامین منابع، دولت چهاردهم به ایــن وعده عمل کرد و قانون 
به ثمر نشست. مسعود پزشــکیان رئیس جمهوری از همان 
ابتدای فعالیت در کسوت نهمین رئیس جمهور ایران بر شعار 
»وفاق ملی« به  عنوان راهبرد اصلــی تأکید و این مفهوم را نه  
تنها صرفا در قالب یک شــعار بلکه به  عنــوان اصلی بنیادین 
 برای بهبود وضعیت اقتصادی، سیاســی و اجتماعی کشــور

 مطرح کرد.
با تغییرات جمعیتی که شاهد آن هستیم جمعیت سالمند و به 
دنبال آن شمار بازنشستگان رو به افزایش است و در زمان حاضر 
براساس آخرین آمار چهار میلیون و ۳۰۰ هزار نفر بازنشسته 
تحت پوشش سازمان تامین اجتماعی و بیش از یک میلیون و 
۷۰۰ هزار نفر تحت پوشش صندوق بازنشستگی هستند و در 
مجموع شمار بازنشستگان صندوق های بازنشستگی حدود ۷ 
میلیون نفر تخمین زده می شود و هر ساله هم به تعداد اضافه 

می شود.
افزایش بازنشستگی در سنین پایین تر و موضوع ناترازی مالی، 
حمایتی، بیمه ای و تامین مالی آنها امروزه به یکی از چالش های 
بزرگ صندوق های بازنشســتگی تبدیل شــده است و تلاش 
مسئولان و دولت بر این است که حقوق بازنشستگان نزدیک 
به سطح تورم باشد و تا حدی از مشکلات این قشر کاسته شود.

قانون برنامه هفتم پیشــرفت از خرداد امســال و در واپسین 

روزهــای عمــر دولت ســیزدهم ابــلاغ شــد و در حقیقت 
دولــت چهاردهم که با شــعار اجــرای سیاســت های کلی 
 نظــام و برنامه هــای هفتــم روی کار آمده بــود، اجرای آن 

را عهده دار شد.
نحوه اجرای این بخش از قانون به خصوص درباره بازنشستگان 
در دستور کار دستگاه های اجرایی مرتبط اعم از سازمان برنامه 
و بودجه، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ســازمان تامین 

اجتماعی قرار گرفت.
بر اســاس بند الحاقی ماده ۲۹ که به متناسب ســازی حقوق 
بازنشســتگان اختصاص دارد، به منظــور عدالت در پرداخت 
حقوق شــاغلان و بازنشســتگان و نیز متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان با ۹۰ درصد حقوق و فوق العاده های مســتمر 
مشمول برداشت کسور شاغلان مشابه و همتراز، دولت مکلف 
است تا پایان سال ســوم برنامه اقدام لازم را به عمل آورد؛ این 
افزایش از سال ۱۴۰۳ در سال اول معادل ۴۰ درصد و در سال 
های دوم و سوم هر کدام ۳۰ درصد مابه التفاوت ۹۰ درصد یاد 

شده خواهد بود.
به منظور کمک به بازنشســتگان در دولت چهاردهم موضوع 
متناسب سازی حقوق بازنشســتگان با استناد به برنامه هفتم 
پیشرفت در دستور کار قرار گفت و با نگاه ویژه امور مربوط به 
بازنشستگان که از اقشار آسیب پذیر و نیاز به حمایت هستند، 
دنبال و سرانجام بعد از کش و قوس های زیاد موضوع متناسب 
 سازی حقوق بازنشســتگان اجرایی شــد تا کام آنها شیرین 

و گره ای از مشکلاتشان گشود شود.

نتیجه تلاش ها و پیگیری های دولتمردان در ماه ها و هفته های 
گذشته منجر به این شــد که با وجود نقص در قانون متناسب 
سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی و پیش بینی منابع 
ناپایدار، اجرای این قانون با اعلام خبر خوش ازسوی وزیر وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ۲۳ آبان ماه امسال آغاز شود تا این 
قشر گشایشی در امور معیشتی خود داشته باشند و کامشان 

شیرین شود.
منابع حاصــل از ایــن افزایش حقــوق بــرای صندوق های 
بازنشستگی که وابسته به بودجه دولتی هستند، در قانون بودجه 
امسال از محل افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش افزوده به 
مبلغ ۵۰ هزار میلیارد تومان پیش بینی شد و در مورد تامین 
اجتماعی نیز مقرر شد دولت ۱۳۰ هزار میلیارد تومان از بدهی 

خود را به این سازمان بپردازد تا همسان سازی اجرایی شود.
 احمــد میــدری در خصــوص تحقق وعــده اجــرای طرح 
متناسب سازی برای بازنشســتگان گفت که مطابق وعده ای 
که برای اجــرای طرح متناسب ســازی برای بازنشســتگان 
مطرح کرده بودیم، فرآینــد اجرای این طــرح و پرداخت ها 
به بازنشســتگان تأمین اجتماعی که چهــار میلیون و ۳۰۰ 
 هزار نفر  هســتند، همزمان با پرداخت حقوق آبان ماه شــروع 

شده است.
وی اجــرای متناسب ســازی بــرای بازنشســتگان تأمین 
اجتماعی را مختص بازنشســتگان غیرحداقل بگیر دانســت 
و اعلام کرد: بــرای جبران افُــت میزان مســتمری افراد به 
نســبت مســتمری زمان برقراری، ۹۰ درصد ایــن مبلغ به 

شــکلی پرداخت می شــود که ۴۰ درصد از آن در سالجاری، 
 ۳۰ درصــد در ســال ۱۴۰۴ و ۳۰ درصــد در ســال ۱۴۰۵ 

تسویه می شود.
از ســوی دیگــر در ایــن قانــون فقــط بازنشســتگان 
غیرحداقلی بگیران مشــمول متناســب ســازی می شدند، 
بازنشســتگان حداقل بگیر ۷۰ تا ۷۵ درصد مستمری بگیران 
این ســازمان را تشــکیل می دهند در عمل مشمول اجرای 
متناسب سازی نمی شدند. در این رابطه باید بخشی از انتظارات 
این قشر پاسخ داده می شــد زیرا حداقل بگیران بیش از دیگر 
بازنشســتگان تحت پوشش با مشــکلات اقتصادی دست به 

گریبان هستند و در دهک های پایین درآمدی نیز قرار دارند.
ســرانجام با مســاعدت ســران قوا و وزیر کار، تعــاون و رفاه 
اجتماعی و مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، سازوکارهایی 
تعیین شــد تا معادل ۱۰ درصــد حداقل دســتمزد ماهیانه 
به نســبت ســنوات پرداخت حق بیمه، یعنی هفت میلیون 
و ۱۶۶ هــزار و ۱۸۴ ریــال، بــه نســبت ســنوات پرداخت 
به ایــن گــروه از بازنشســتگان به عنــوان »حفــظ قدرت 
 خرید« به افرادی که شــامل متناسب ســازی نمی شــوند، 

پرداخت شود.
عزم دولت چهاردهم و همراهی دیگر قوا در موضوع رسیدگی 
به امور بازنشستگان سبب شد تا سرانجام بعد از هفت ماه و با 
وجود کمبود منابع مالی برای اجرای قانون متناسب ســازی و 
همچنین لحاظ نشدن این افزایش حقوق برای بازنشستگان 
حداقل بگیرها، گام نخســت برای جبران مســتمری و حفظ 

قدرت خرید آنان برداشته شود. صندوق بازنشستگی کشوری 
به عنوان دومین صندوق بزرگ بیمه ای کشور که تا پایان بهار 
امسال یک میلیون و ۷۱۸ هزار و ۴۴۶ نفر حقوق بگیر را تحت 
پوشش قرار داده است، متناسب سازی حقوق بازنشستگان را 
در قالب در برنامه هفتم پیشــرفت برای این گروه از مستمری 
 بگیران اجرا کــرد تا حقوق این قشــر ترمیم و بــه نرخ تورم

 نزدیک شود.
مهمترین موضوع در افزایش و یا اجرای متناسب سازی بحث 
تامین منابع مالی است که بر اساس پیش بینی ها باید از محل 
افزایش یک درصد مالیات بر ارزش افزوده برای صندوق های 
بازنشســتگی دولتی از جمله صندوق بازنشســتگی کشوری 
تامین مالی شود و بر اساس برآوردها برای اجرا در سال ۱۴۰۳ 

حدود ۷۵ همت نیاز است.
فرآیند صدور احکام متناسب ســازی بازنشستگان کشوری و 
محاسبه آن برابر جداول ابلاغی در حقوق مهرماه عملا از ۳۰ 
مهر ماه کلید خورد و برای هر بازنشسته صندوق کشوری در ۶ 
ماه نخست امسال مبلغ یک میلیون تومان پرداخت شده و قرار 

براین بود که از ماه هفتم متناسب سازی اجرا شود.
برای بیشتر بازنشســتگان رقم حدود ۲۰۰ هزار تومان و برای 
حدود ۶۰۰ هزار بازنشســته این صندوق حدود ۲۰۰ تا ۳۰۰ 
هزار تومان و برای ۶۵۰ هزار نفر هم افزایش کمتر از یک میلیون 
تومان و برای سایر بازنشستگان رقمی با میانگین یک میلیون 
و ۷۰۰ هزار تومان براساس جداول اولیه اعلام شده بود، اما این 

احکام مورد اعتراض بازنشستگان قرار گرفت.

افزایش۲۰درصدیپروندههایمکشوفهباابزارهوشمندهیچدرختیدرتهرانقطعنمیشود

متناسبسازیحقوقبازنشستگانبهثمرنشست
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بانک مرکزی خبر داد:

ســامانه ســوت زنی و همچنین طرح نشان 
دار کردن در طی چند ماه اخیر زمینه ســاز 
شناسایی فرار های مالیاتی و همچنین به دام 
انداختن دانه درشت ها شد. جلوگیری از فرار 
مالیاتی عنوان یکی از مهم ترین برنامه های 
وزارت  اقتصاد و ســازمان امور مالیاتی کشور 
به شــمار می رود تا از طریق آن بتوان به یک 
ســاماندهی در بخش درآمدهای مالیاتی و 
جلوگیری از افزایش تخلفــات در این حوزه 
رسید. ســازمان امور مالیاتی کشــور برای 
جلوگیری از فرار مالیاتــی اقدام به راه اندازی 
یک سامانه به نام ســوت زنی کرده است تا از 
طریق آن بتوان بخشی از فرارهای مالیاتی  را 
هموطنان در صورت مشاهده گزارش کنند که 
تاکنون طبق آخرین آمارهای اعلام شده ۵۸ 
هزار فرار مالیاتی را در سراسر کشور هم وطنان 

گزارش داده اند. معضل فرار...

تامین۳۳۰میلیوندلاری
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بازنگریدربستهحمایتی
شتابدهندههایدانشبنیان

58 هزار فرار مالیاتی به دام سازمان امور مالیاتی افتادند

دانه درشت ها در تور عدالت مالیاتی
صفحه3

صفحه3

رونق  مشاغل  خانگی
3600 میلیارد   تومان   تسهیلات   پرداخت   شد

رئیس صندوق نــوآوری و شــکوفایی ریاســت 
جمهوری گفت: علاقه مند به توســعه همکاری ها 
با شــتابدهنده های ســطح یــک هســتیم و به 
شــتابدهنده های فعال در حوزه هــای اولویت دار 
صندوق نگاه ویژه ای خواهیم داشت. محمدصادق 
خیاطیان در نشســت با مدیران شتابدهنده های 
دانش بنیان با حضور معاون توسعه، سرمایه گذاری 
و تســهیلات و تجاری ســازی صندوق نوآوری و 
شکوفایی و نمایندگان ۲۵ شتابدهنده  دانش بنیان 
با اشاره به سابقه همکاری مشترک میان این صندوق 
با شــتابدهنده های دانش بنیان اظهار کرد: بعد از 
حدود ۷ ســال همکاری، زمان آن فرارسیده است 
که بازنگری جدی در فرآیندها و برنامه های کاری 
مشترک داشته باشــیم و اکنون ارزیابی دقیقی از 
وضعیت شتابدهنده های دانش بنیان داریم. وی بیان 
کرد: تعداد قابل قبولی از شــتابدهنده ها به کارآیی 
مطلوب رســیده  و صندوق نوآوری می تواندسطح 
همکاری های مشــترک را بــا آنها ارتقــا دهد. در 
صندوق نوآوری و شــکوفایی، علاقه مند به توسعه 
همکارهای با شتابدهنده های سطح یک هستیم. 
خیاطیان از مدیران شــتابدهنده های دانش بنیان 
درخواست کرد: پیشنهادهای خود را برای ارتقای 
سطح همکاری به صورت مکتوب به صندوق ارائه 
کنند. همچنین با ایجاد یک تشکل، مطالبات صنفی 
خود به ویژه در حوزه بهبود فرآیندها، تسهیلات و 
هم سرمایه گذاری را جمع بندی کرده و به صندوق 
نوآوری و شکوفایی ارائه دهید تا با همفکری مشترک، 
مدل توسعه همکاری ها طراحی و تدوین شود. وی 
افزود: از شتابدهنده های دانش بنیان انتظار داریم 
در بعُد هم سرمایه گذاری، حضور جدی تری داشته 
باشند و پیشــنهادهای خود را در این حوزه مطرح 
کنند تا با همفکری یکدیگر و شناسایی آسیب ها، 
رویکردهــای کاری جدیــدی را در پیش بگیریم. 
براساس پیشنهادهای شما، بسته حمایتی جدید را 

در صندوق، طراحی و تدوین...



اقتصاد2
ایران

قفل سنگین بانک ها در پرداخت 
تسهیلات ساخت

دبیرکانون سراسری انبوه سازان گفت: بانک ها در 
پرداخت تسهیلات ساخت مسکن قفل سنگینی 
زده اند که بازار مسکن را به رکود کشاند. فرشید 
پورحاجت دبیر کانون سراســری انبوه ســازان 
مسکن در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران با تاکید 
بر افزایش میزان رکود بازار مسکن گفت:در طی 
چند سال گذشته میزان رکود بازار مسکن تا به این 
میزان افزایش نیافته بود و ما شاهد افزایش چشم 

گیر رکود در بازار خریدو فروش مسکن هستیم.
وی با اشاره به عدم همکاری بانک ها در پرداخت 
تسهیلات مسکن از سوی بانک ها گفت: متاسفانه 
بانک مرکزی با اعمال سیاست های انبساطی، کل 
ساختار تسهیلاتی را برای تمام بنگاه های اقتصادی 
قفل کرده است. دبیر کانون سراسری انبوه سازان 
اظهار کرد: در حال حاضر عدم همکاری بانک ها 
باعث شده که قیمت تمام شده ساخت مسکن به 
دلیل طولانی شدن مدت زمان ساخت افزایش یابد 
و همین امر باعث شده که متقاضیان و خریداران 
مسکن نگران شوند. پورحاجت با تاکید بر اینکه 
بانک مرکزی نه تنها مصوبه افزایش تســهیلات 
مسکن را ابلاغ نکرده است گفت: در حال حاضر 
شاهد آن هســتیم که بانک ها  تسهیلاتی را هم 
که  به صورت عمومی در ساختار بانکی برای حوزه 
مسکن و ساختمان تعریف شده  از سال گذشته 
قفل کرده اســت. وی با اشاره به تامین نقدینگی 
برای خریداران مسکن از سال ۸۸ با سیاست های 
اشتباهی که توســط دولت وقت و مجلس شکل 
گرفت  گفت: تا امروز نه تنها بنگاه های تولید مسکن 
را به سمت تعطیلی کشانده، بلکه ساختار اقتصاد 

مسکن کشور را هم دچار چالش کرده است.

پیگیری ابــلاغ مبلغ جدید وام 
ساخت مسکن شهری

عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اسلامی 
ضمن انتقاد از عدم ابلاغ وام ساخت ۸۰۰ میلیونی 
مسکن از سوی بانک مرکزی، این اقدام را نشانه ای از 
نبود هماهنگی در تصمیم گیری های کلان دانست. 
علیرضا نوین، نماینده آذرشــهر، اسکو و تبریز در 
مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون عمران 
در گفتگو با مهر، در خصوص عدم ابلاغ وام ۸۰۰ 
میلیونی ساخت مسکن توسط بانک مرکزی گفت: 
اینکه بانک مرکزی هنوز پس از گذشت ۵ ماه از ابلاغ 
آئین نامه شورای عالی مســکن، این وام را اجرایی 
نکرده اســت، نشــان دهنده نبود یکپارچگی در 
تصمیم گیری ها است. شورای عالی مسکن نهادی 
است که وزرا و مسئولان کلیدی در آن حضور دارند 

و تصمیمات آن باید به طور کامل اجرایی شود.
وی با اشاره به ســخنان رئیس بانک مرکزی درباره 
قانونی نبودن مصوبه وام ۸۰۰ میلیونی اظهار کرد: 
»آقای فرزین در صحبت های اخیر خود این مصوبه 
را غیرقانونی دانسته اند، اما به نظر من این ادعا صحیح 
نیست. ایشان در همان جلسه تصویب این مصوبه 
حضور داشتند و این موضوع با تصویب شورای عالی 
مسکن به عنوان مرجع تصمیم گیری در این حوزه 
قانونی تلقی می شــود. اگر مشکل منابع مالی برای 
پرداخت این وام وجود دارد، بهتر است به طور شفاف 
بیان شود، نه اینکه اصل مصوبه زیر سوال برود.« نوین 
با تأکید بر اهمیت این وام برای تأمین مسکن اقشار 
مختلف افزود: »وام ساخت مسکن یکی از ابزارهای 
اساسی برای تســریع روند ساخت وساز و کمک به 
حل بحران مسکن اســت. اما متأسفانه شاهد عدم 
همکاری بانک مرکزی و برخی از بانک های عامل در 
این زمینه هستیم. این رویکرد به معنای بی اعتنایی 
به دغدغه های مردم و برنامه های کلان کشور است.«

این عضو کمیسیون عمران در پایان گفت: »مجلس 
به عنوان نهاد نظارتی، عملکرد دستگاه ها در این 
زمینه را با دقت بررســی خواهد کــرد. ما انتظار 
داریم که تمامی نهادها، به ویژه بانک مرکزی، در 
راستای مصوبات شورای عالی مسکن عمل کنند 
و موانع اجرای این طرح را رفع کنند. هماهنگی 
میان دستگاه ها شرط اصلی موفقیت در این حوزه 
است.« این عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: 
مبلغ وام مسکن هر سال باید حداکثر در چند ماه 
ابتدایی سال ابلاغ و به مردم تخصیص پیدا کند نه 
اینکه این روند به حدی طولانی شود که در زمستان 
شاهد پرداخت آن باشیم. با فرا رسیدن فصل سرد 
سال و گذشت نیمی از سال، در بسیاری از استان ها 
فصل ساخت و ساز از دست می رود و تورم موجود 
در اقتصاد ارزش افزوده ای که این مبلغ در ابتدای 
سال می تواند داشته باشد را در پایان سال بسیار 
کاهش می دهد.از ســوی دیگر باید به این نکته 
هم توجه داشت که ساخت مسکن شهری با ۸۰۰ 
میلیون وام باز هم یک کار سخت و زمان بر است و 
به این نحو نیست که با این مبلغ مردم بتوانند اقدام 

به ساخت صفر تا صد خانه برای خود بکنند.

خبر

تقویــت روابط ایــران با 
کشورهای اوراســیا برای 
دســت یافتن به بازارهای 
مهمتریــن  از  جهانــی 
سیاســت های خارجــی 
دولت چهاردهم اســت که در این زمینه با برنامه 
ریزی و تسهیل در تجارت، توسعه صادرات با رشد 
۲.۵ برابری رقم خورده اســت. به گزارش ایرنا، بر 
اســاس اعلام »محمدعلی دهقان دهنوی« رئیس 
سازمان توســعه تجارت در جمع تولیدکنندگان و 
تجار اتاق بازرگانی تهران، چهار سال پیش با اوراسیا 
وارد تجارت آزاد شــدیم و تعرفه ها کاهش یافت یا 
صفر شد. در این مدت تجارت با کشورهای عضو این 

اتحادیه ۲.۵ برابر شد.
وی عنون کرد: اوراســیا نخســتین تجربه تجارت 
آزاد ایران است که در آن ۸۷ درصد تعرفه ها کنار 
گذاشــته می شــود، تجار باید خود را برای رقابت 
جدید آماده کنند. ضمن اینکه کشورهای عضو هم 

تمایل دارند کالاهای خود را در ایران عرضه کنند.
توافقنامه تجــارت آزاد میان اتحادیــه اقتصادی 
اوراسیا و ایران چهارم دی ماه ۱۴۰۲ )۲۵ دسامبر 
۲۰۲۳( در ســنت پترزبورگ روســیه امضا شــد 
که دســتاورد آن کاهش یا رفع موانــع تعرفه ای و 
غیرتعرفه ای و حمایت از تعاملات اقتصادی و تجاری 
است. بر این اساس، با امضای سند نهایی توافقنامه 
تجارت آزاد، ۸۷ درصد کد تعرفه کالاهای تجاری 

ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا صفر می شود.
مراحــل تصویب ایــن موافقت نامــه در مجالس 
کشــورهای بلاروس، روســیه و قرقیزستان انجام 
شده است. ارمنستان و قزاقستان به عنوان دو عضو 
دیگر اتحادیه اوراسیا و همچنین جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان کشور طرف قرارداد با این اتحادیه نیز 
برای اجرایی شدن قرارداد تجارت آزاد، باید مراحل 

قانونی تصویب را طی کنند. اکنون این توافقنامه در 
مجلس شورای اسلامی در دست بررسی قرار دارد و 

به زودی به صحن علنی ارائه خواهد شد.
هدف از تشکیل این اتحادیه، توسعه بازار مشترک 
و دستیابی به تجارت، ایجاد فضای واحد اقتصادی، 
ایجاد بازار واحد کشــورهای عضو، کاهش قیمت 
کالاها با کاهش هزینه هــای حمل ونقل مواد خام، 
ترویج رقابت سالم در بازار مشترک، سیاست های 
مشترک در کشاورزی، انرژی، فناوری و حمل  و نقل 

و سایر موارد است.
مجمع سالیانه اتحادیه اقتصادی اوراسیا، امسال ۹ و 
۱۰ مهر ماه در ایروان )پایتخت ارمنستان( برگزار شد 
که هیاتی بلندپایه از ایران از بخش دولتی و خصوصی 
در این نشست شرکت کردند. در حاشیه این مجمع 
رویداد گفت وگوی تجاری ایران و اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا با برگزاری میزگردهایی با موضوعاتی همچون 
توســعه همکاری های تجاری و اقتصادی و تقویت 

همکاری هــای صنعتی در بخش های کشــاورزی، 
صنعت، حمل و نقل و همچنین فرایندهای مالی در 
مسیر ارتقای مبادلات تجاری بین طرفین برگزار و 

مسائل مختلف بررسی شد.
»محمدرضا عارف« معــاون اول رئیس جمهور در 
نشست نخســت وزیران اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
اعلام کرد که ایران به دنبال تقویت و گسترش روابط 
سیاســی و به ویژه اقتصادی در سطوح دو جانبه و 
چند جانبه با کشــورهای عضو اوراسیاست. ما باور 
داریم توسعه پایدار اقتصادی فقط از طریق تعمیق 
همکاری های ســازنده میان کشــورهای منطقه 
امکان پذیر خواهد بود و بسترهایی نظیر »اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا« نقشــی تعیین کننده در تحقق 

این دست همکاری ها دارند.
وی عنوان کرد که ایران آمادگــی دارد با توجه به 
ظرفیت های داخلی خود نظیر بیش از ۸۰ میلیارد 
دلار ظرفیت بالقوه تجارت با اعضــاء اتحادیه، دارا 

بودن منابع سرشــار نفت و گاز، مزیــت ترانزیتی 
قابل اعتنا و توانمندی قابل توجه فنی مهندســی 
و نیروی انسانی، نقش فعال تری را در این اتحادیه 
بر عهده بگیرد. معــاون اول رئیس جمهور در این 
نشســت به راه گذر بین المللی شمال- جنوب به 
عنوان یکی از مهمترین زمینه های همکاری میان 
ایران و اعضای اتحادیه اوراسیا و اتصال لجستیکی 
ارزشمندی میان اوراسیا و بازارهای وسیع تاکید و 
اعلام کرد که جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارد 
به کشورهای عضو اتحادیه در خصوص ایجاد مراکز 
لجســتیک تجاری در پس کرانه بنادر شــمالی و 

جنوبی تسهیلات ویژه اعطاء کند.
همچنین »سیدمحمد اتابک« وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، به بیان مســائل، مشکلات و راهکارهای 
خود برای توســعه همه جانبه مناسبات اقتصادی 
تجاری با ارمنستان و رفع مشکل صدور ضمانت نامه 
بانکی صادرکنندگان خدمات فنی مهندسی و رفع 
مشــکل رفع تعهد ارزی صادرکنندگان پرداخت و 
ظرفیت های گسترده حضور ایران در حوزه های فنی 
مهندســی، پروژه های زیربنایی و سایر بخش های 
اقتصادی کشور و مقررات زدایی و رفع موانع تجاری 

توسط سازمان توسعه تجارت را تشریح کرد.
بر اساس گزارش گمرک جمهوری اسلامی ایران، 
در پنج ماهه امســال صادرات به کشورهای عضو 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا نســبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۱۶ درصد رشــد داشته است. حجم 
صادرات به این کشورها ۲.۲ میلیون تن بوده است 
که نسبت به مدت مشــابه سال گذشته ۳۵ درصد 

رشد را نشان می دهد.
همچنین طبق این گزارش، ارزش صادرات به پنج 
کشور عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا در این مدت 
۷۴۸ میلیون دلار بوده است که این رقم نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته با رشد ۱۶ درصد همراه 
بوده است. ضمن اینکه بیشترین رشد صادرات به 

قرقیزستان است.

توسعه صادرات با رشد ۲.۵ برابری رقم خورد

رشد تجارت ایران با اوراسیا

بانک مرکزی خبر داد:
تامین ۳۳۰ میلیون دلاری ارز 

حج تمتع 
بانک مرکزی در راســتای تسهیل و فراهم کردن 
مقدمات لازم برای برگزاری مراســم حج تمتع 
۱۴۰۴ و تسریع در انتقال ارز به طرف سعودی، با 
امضای تفاهم نامه ای با سازمان حج و زیارت نسبت 
به تامین ارز و صدور دستورپرداخت به مبلغ معادل 

۳۳۰ میلیون دلار با احتساب نرخ ثابت اقدام کرد.
به گزارش ایســنا، طبق اعلام بانک مرکزی، پیرو 
درخواست سازمان حج و زیارت و مصوبه مورخ ۲۷ 
آبان ماه ۱۴۰۳ توسط هیات وزیران در خصوص 
تامین ارز هزینه های برگزاری مراســم حج تمتع 
ســال ۱۴۰۴، بانک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران در راستای تسهیل و فراهم نمودن مقدمات 
لازم برای برگزاری مراسم حج و تسریع در انتقال 
ارز به طرف ســعودی، با امضای تفاهم نامه ای با 
سازمان حج و زیارت نسبت به تامین ارز و صدور 
دستورپرداخت به مبلغ معادل ۳۳۰ میلیون دلار 
اقدام کرد.  گفتنی اســت؛ که در جهت همراهی 
حداکثری با حجاج، بانک مرکزی ارز مذکور را با 

احتساب نرخ ثابت تامین کرده است.

۶۰ درصد سوخت نیروگاه ها 
هدر می رود

دبیر سندیکای صنعت برق با بیان اینکه راندمان 
نیروگاه های کشور در بهترین شرایط حدود ۴۰ 
درصد اســت، گفت: به عبارت دیگــر ۶۰ درصد 

سوخت نیروگاه ها هدر می رود.
به گزارش تسنیم، مهدی مسائلی دبیر سندیکای 
صنعت برق ایران با بیان اینکه اگرچه خیلی ها از 
»ناترازی انرژی« می گویند، ولی بهتر است به جای 
»ناترازی« از »کمبود« انرژی بگوییم، گفت: تبلور 
کمبود انرژی در برق و گاز حاصل یک چهار ضلعی 
نامنتظمی اســت که یک رأس آن سوخت است 
و اضلاع دیگر این چهارضلعــی، پول، مدیریت و 
آب است. وی ادامه داد: محصول ناهماهنگی این 
چهار مورد، کمبود برق در کشــور است. راندمان 
نیروگاه های کشور در بهترین شرایط حدود ۴۰ 
درصد است؛ یعنی ۶۰ درصد سوخت نیروگاه ها 
هدر می رود. برق تولیدشده در نیروگاه ها باید توزیع 
و انتقال داده شود که در این مسیر هم با هدررفت 
انرژی مواجه هستیم. آنچه به دست مصرف کننده 
نهایی می رســد، ۱۰-۱۲ درصد کمتــر از تولید 
است. یعنی عمده سوخت چرخه تولید برق از بین 
می رود. ما با تکنولوژی قدیمی، نمی توانیم راندمان 
خوبی در حوزه توزیع و انتقال انرژی داشته باشیم.

او تصریح کرد: در نتیجه این شرایط، آن چیزی که 
به حلقه آخر یعنی دست مصرف  کننده می رسد، 
هم وضعیت خوبی ندارند. مصرف کننده های ما هم 
عمدتاً مصرف بهینه ندارند. دبیر سندیکای صنعت 
برق ایران با تاکید بر کمبود برق صنایع تصریح کرد: 
بخشی از این کمبود انرژی در نتیجه تولید، توزیع 
و انتقال برق است و بخشی به صنایع با تکنولوژی 
پایین برمی گردد که خود این صنایع، مصرف بهینه 
انرژی ندارند. مســائلی با اشاره به مصرف خانگی 
انرژی افزود: اگرچه ممکن است در کلان شهرها 
مردم به تجهیزات کم مصــرف انرژی توجه کرده 
باشند ولی هر چه از کلان شهرها دور شویم وضعیت 
تغییر می کند. وضعیت شهرســتان ها و روستاها 

مانند کلان شهرها نیست.
دبیر سندیکای صنعت برق ایران تصریح کرد: باید در 
تبیین کمبود و مصرف انرژی، به بقیه شهرهای ایران 
همه توجه شود. الگوی مصرف کلان شهر و روستاها 
یکی نیست و مسئله این ها راه حل یکسانی ندارد. 
مسائلی به وضعیت خودروها و جاده ها هم اشاره کرد 
و گفت: این دو حوزه در وضعیت مصرف انرژی تأثیر 
بالایی دارد. عدم توجه به مصرف بهینه در رانندگی، 
جاده سازی و ســاختمان ها باعث هدررفت انرژی 
می شود. چقدر در ساختمان های ما به عایق بندی 
و نور و ذخیره انرژی توجه می شــود؟ تنها یکی از 
عوامل کمبود انرژی، مردم است. کیفیت سوخت 
و نقش زیرساخت ها بسیار مهم است. او با اشاره به 
خودروهای برقی گفت که حدود ۴۶ نوع خودروی 
برقی وارد کشور شده است. در دنیا خودروی برقی 
به ازای هر ۱۰۰ کیلومتر ۱۰ کیلووات ساعت برق 
مصرف می کند ولی در ایران بین ۳۰ تا ۵۰ درصد 
بیش از حد معمول جهانی برق مصرف می کنند. 
یعنی ما از تجهیزات بی کیفیت استفاده می کنیم. 
یعنی خودرویی که وارد کشور می شود با استاندارد 
جهانی فاصله دارد. این وضعیت در مورد گاز و برق 
صادق است. مصرف کننده خانگی هر وسایل برقی 
که در خانه دارد، برچسب انرژی A ندارد. به گفته 
مســائلی ناترازی انرژی در ایران عوامل بسیاری 
وجود دارد که در بررســی ها کمتر به آن پرداخته 
می شــود؛ مصرف کننده یک عامل ناترازی است 

نه همه  عوامل.

خبر
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از ابتدای آبــی تا ۱۰ آذر میزان ورودی ســد ها 
۳ میلیارد و ۲۵۰ میلیون متــر مکعب بوده که 
نسبت به سال گذشته کاهش ۶ درصدی داشته 
است. سال آبی جاری )ابتدای مهر ماه( تا ۱۰ آذر 
میزان ورودی سد ها ۳ میلیارد و۲۵۰ میلیون متر 
مکعب بوده در حالی که مدت زمان سال گذشته 
۳ میلیارد و ۴۵۰ میلیون متر مکعب می رسید و 
اکنون کاهش ۶ درصدی ورودی سد ها را شاهد 

هستیم.
البته خروجی ســد ها کمی امیــدوار کننده به 
نظر می رسد و نسبت به مدت زمان مشابه سال 
گذشــته کاهش ۲ درصدی را نشان می دهد به 
طوری کــه در از ابتدای مهر ماه تــا ۱۰ آذر ماه 
خروجی ســد ها ۵ میلیارد و ۱۵۰ میلیون متر 
مکعب بوده در حالی که سال گذشته این عدد به 

۵ میلیارد و ۲۵۰ میلیون متر مکعب می رسید.
همچنین آب موجود در مخازن سد ها از ابتدای 
سال آبی تا ۱۰ آذر ماه ۲۲ میلیارد و ۶۶۰ میلیون 
مترمکعب بوده که در مقایســه بــا مدت زمان 
مشابه سال گذشته ۲۰ میلیارد و ۳۵۰ میلیون 
متر مکعب افزایش ۱۱ درصدی را نشان می دهد. 
در مجموع نیز ۴۴ درصد از سد ها پر و ۵۶ درصد 

دیگر از ظرفیت مخازن سد ها خالی است.
ارتفــاع کل ریزش های جوی کشــور از ابتدای 
ســال آبی جدید تا ۹ آذر معادل ۳۴.۵ میلیمتر 
می باشد. این مقدار بارندگی نسبت به میانگین 
دوره های مشــابه درازمــدت ۳۶.۵ میلیمتر ۵ 
درصد کاهش و نسبت به دوره مشابه سال آبی 
گذشته ۳۴.۲ میلیمتر ۱ درصد افزایش را نشان 

می دهد.

رئیس اتحادیه بنکداران مــواد غذایی اظهار کرد: 
با توجه به شرایط عرضه و آغاز ثبت سفارش برنج 
خارجی، طی روزهای آینده شاهد کاهش قیمت 

برنج خواهیم بود.
به گزارش ایسنا، طی دو ماه گذشته با کاهش عرضه 
برنج خارجی به بازار، نرخ ها در چند مرحله افزایش 
یافتند. برنج هندی و پاکستانی از کیلویی ۵۰ هزار 
تومان به ۷۰- ۷۵ هزار تومــان افزایش پیدا کرده 
است و برنج هندی نیز حدود ۲۰ هزار تومان در هفته 
جاری افزایش قیمت داشته و زمینه آن نیز خیلی 
کم شــده از ۶۰ تومان به ۸۰ تومان رسیده و برنج 
پاکستانی نیز افزایش قیمت ۸۵ هزار تومان را تجربه 
کرده است. این در حالیست که تغییر قیمت های رخ 
داده در برنج خارجی، برنج ایرانی را نیز تحت تاثیر 
قرار داده است و برنج طارم دم سیاه هاشمی از ۱۱۵ 

هزار به ۱۱۹ هزار تومان افزایش یافته است.
با برداشــته شــدن ممنوعیت واردات از ابتدای 
ماه جاری، برنــج موجود در گمــرکات وارد بازار 
شده اســت و به گفته محمد مختاریانی-رئیس 
انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج-  از 
اول آذرماه برنج هایی کــه در گمرک مانده بودند 
می توانستند دیگر وارد کشور شوند و این برنج ها 
به صورت تدریجی وارد بازار می شوند و قیمت ها 

را می توانند به تدریج و در کوتاه مدت تغییر دهند و 
به گفته فروشندگان و توزیع کنندگان برنج، از آغاز 
واردات تاکنون حدود ۲۰ هزار تومان هر کیلو برنج 
کاهش قیمت داشته و قیمت عمده برنج هندی 
۴۸ تا ۵۰ هزار تومان و برای مصرف کننده ۵۵ هزار 
تومان است و برنج پاکستانی نیز با قیمت ۵۷ هزار 

تومان به فروش می رسد.
علاوه بر ایــن ۳۰ هزار تن برنج وارداتی توســط 
شــرکت  بازرگانی دولتی جهت تنظیم بازار نیز 
موجود اســت که با نرخ ۴۶ هزار و ۸۰۰ تومان به 
دست بنکداران و با قیمت ۵۰ هزار تومان به دست 
مصرف کنندگان می رسد و با توجه به اینکه واردات 
برنج های خارجی آغاز شده است، حدود ۴ الی ۵ 
درصد نیز برنج ایرانی افت قیمت را تجربه می کند.

خبر جدید که پس از واردات برنــج اهمیت دارد 
این است که از روز گذشــته ثبت سفارش برنج از 
سر گرفته شده و در این مرحله ۲۰۰ هزار تن ثبت 
سفارش برنج آغاز شده است؛ اما بر اساس قوانین 
برنج هایی که الان ثبت سفارش می شوند حداقل یک 
ماه دیگر وارد بازار خواهند شد. به گفته رضا کنگری- 
رئیس اتحادیه بنکداران مــواد غذایی- با توجه به 
عرضه ای که این روزها در بازار داریم در کوتاه مدت 

شاهد کاهش قیمت این محصول خواهیم بود.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
قیمت گذاری دستوری خودرو در شرایط ناترازی 
بازار، اصلا مطلوب نیست و باید فکری برای آن 

انجام شود.
حجت الاسلام والمسلمین »سید جواد حسینی 
کیا« افزود: در صورتی که در بازار خودرو ناترازی 
وجود نداشــته باشــد، قیمت گذاری دستوری 
مشکلی ایجاد نمی کند اما اکنون به دلیل ناترازی 
ها و عدم تطابق عرضه و تقاضا، باید این شــیوه 

قیمتگذاری لغو شود.
وی بیان داشت: خودروســاز باید محصول خود 
را با قیمت تمام شده و ســود بفروشد و افزایش 
قیمت خــودرو بایــد پلکانی باشــد، به نحوی 
 که زیــان نکنــد، در حالی که اکنــون به دلیل 
قیمت گذاری دستوری، افزایش قیمت هر چند 

ماه یک بار با درصد کم انجام می شود که به زیان 
خودروساز است.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
باید تلاش کرد دلالان در بازار خودرو حذف شوند 
و خودرو با قیمت منطقی به دست مصرف کننده 
برسد. وی ادامه داد: اکنون قیمت خودرو ۲ نرخی 
اســت که نیاز به اصلاح دارد، با نزدیک شــدن 
قیمت درب کارخانه خودرو به قیمت بازار، دست 
دلالان کوتاه می شود که به نفع خودروساز است.

هفته گذشته دو خودروساز بزرگ کشور با توجه 
به مجوز اخذ شــده از مراجع ذی صلاح، قیمت 
جدید محصــولات تولیدی خــود را که قیمت 
فروش پایه )خالص سهم کارخانه( است را اعلام 
کردند که شامل ۱۰ تا ۳۰ درصد افزایش قیمت 

برای محصولات مختلف بود.

نائب رئیس کمیسیون اقتصاد ســلامت اتاق بازرگانی 
تهران گفــت: تجهیــزات و ملزومات پزشــکی و دارو 
استراتژیک ترین کالا های مردم هستند که باید به آنها 
نگاه خاصی شود. ابوالفتح صانعی، نائب رئیس کمیسیون 
اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی تهران درمورد حذف ارز 
دارو بیان کرد: برای ما هیچ تفاوتی نمی کند که ارز ۴ هزار 
و ۲۰۰ یا ۲۸ هزار و ۵۰۰ و یا ۵۵ هزار تومان باشد. تمام 
مطالبه ما این است باید پول کالایی که ما تأمین می کنیم 
داده شود؛ کالایی که برای شرایط نقدی قیمت گذاری 
شده است باید توسط بیمارستان داده شود و حتی حاضر 
هستیم کالایی که نرخش به صورت نقدی محاسبه شده 
است را به مدت ۳ ماه دریافت کنیم ولی مرکز درمانی این 

مبلغ را ۹ ماهه پرداخت می کند.
 صانعی تصریح کرد: سال ۹۶، نرخ دلاری که در دسترس 
همه بوده ۳ هزار و ۶۰۰ تومان و یورو حدود ۴ هزار تومان 
بوده است و در همان زمان، مراکز درمانی ما بیش از ۱۰ 
ماه بدهکار بودند؛ بنابراین امروز، آن مرکز درمانی چطور 
می تواند چند برابر این مبلغ را براحتی پرداخت کند در 
حالی که ما، بین ۹ ماه تا ۱۴ مــاه بیش از ۱۵ همت در 
حوزه تأمین کالا طلبکار هستیم. البته عدد خدمات پس 
از فروش خیلی کوچک تر است. نائب رئیس کمیسیون 
اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی تهران اشاره کرد: اگر ارز 
یکنواخت شــود به معنی ارز جاری اســت که خارج از 

کنترل های اولیه در کشــور عرضه می شود و اگر مبنا 
را بر دلار ۵۲-۵۳ هزار تومــان قرار دهیم، ما می توانیم 
برنامه ریزی کنیم و معطل تخصیص نمی شــویم. زیرا 
برنامه برای ما مهم ترین مسئله است. مسئله دیگر این که 
سیستم های نظارتی کمتر به ما کار دارند و علاوه بر این، 
ســود کالایی را می گیریم که هزینه ها متناسب با آن 
هستند. یعنی اگر کالای ۱۴ هزار تومانی را عرضه کنیم 
سود ۱۸ درصد به ما می دهند در حالی که اگر این نرخ 
باز شده و بر مبنای همان ۵۲-۵۳ هزار تومان شود ما ۱۸ 
درصد آن را دریافت می کنیم. اما الان، ۱۸ درصد پایین 
به ما داده می شود در حالی که هزینه های ما مثل حقوق، 
بیمه و... با ارز روز هستند. صانعی ادامه داد: ما می پذیریم 
کشور دچار ناترازی اســت و محدودیت وجود دارد که 
بخشی از آن ناشی از تحریم هاست ولی می گوییم حوزه 
تجهیزات و ملزومات پزشــکی و دارو استراتژیک ترین 
کالای مردم هســتند و باید به این موضوع نگاه خاصی 
 شــود؛ نه این که با یک چوب همه حوزه های اقتصادی
را بزنند. صانعی افزود: بخشی از مشکلات این است که در 
سیاست گذاری، موارد را خیلی ساده گرفته اند و ظرفیت 
اجرایی هم بسیار ضعیف است؛ به طوری که صنعت دارو 
در مرز ورشکستگی است و از مراکز درمانی دولتی ۲۵ 
همت طلبکار است. علاوه بر این، ما سال هاست که در 

حوزه تجهیزات پزشکی از مدل روز عقب هستیم.

سرپرست ســازمان ملی زمین و مسکن از تحویل 
واحد های مســکونی به تمامی بازماندگان حادثه 
معدن طبس خبــر داد. حادثه معــدن طبس ۳۱ 
شهریور۱۴۰۳ در یکی از کارگاه های شرکت ذغال 
ســنگ معدنجوی طبس روی داد که با نشت گاز 
متان، بلوک c این معدن منفجر شــد. در جریان 
این حادثــه ۵۳ کارگر این معدن جــان خود را از 
دســت دادند. هیات دولت به صدور پیام تسلیت 
اکتفا نکرد و به دستور رئیس جمهور مقرر شد برای 

خانواده بازماندگان این حادثه، مسکن تامین شود. 
وزارت راه و شهرســازی برای اجرای دستور رئیس 
جمهور؛ در کمتر از ۴۰ روز مسکن هایی را در همان 
محل زندگی خانواده بازمانــدگان حادثه طبس؛ 
در استان های خراســان جنوبی، خراسان رضوی، 

گلستان، سیستان و بلوچستان خریداری کرد.
همزمان با برگزاری چهلمین روز درگذشت »مردان 
سنگ و آهن« فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی با 
حضور در این مراسم؛ نخستین واحد های مسکونی 

تامین شــده را به خانواده بازماندگان در اســتان 
خراسان جنوبی تحویل داد. از آن روز تا کنون؛ در 
دیگر استان ها نیز واحد های مسکونی تامین شده به 
خانواده بازماندگان تحویل داده شــده و این وعده 

دولت جامه عمل پوشید.
گفتنی اســت، ۵۰ درصد هزینه تامین مســکن 
بازماندگان معدن طبس توسط دولت پرداخت شد 
و مقرر شــد مابقی این مبلغ در اقساط پلکانی ۲۰ 
ساله؛ پس از دوسال؛ از این خانواده ها دریافت شود.

علی نبیان سرپرست سازمان ملی زمین و مسکن 
در همین رابطه گفت: بر اســاس تاکید وزیر راه و 
شهرسازی در حال حاضر تمامی خانواده های ۵۳ 
جانباخته حادثه طبس خانه هــای خود را تحویل 
گرفته و در آنها ساکن شــده اند. به گفته نبیان، ۵ 
واحد در استان گلســتان، یک واحد در سیستان و 
بلوچستان، ۳۳ واحد در خراسان رضوی و ۱۶ واحد 
در خراســان جنوبی به این خانواده ها تحویل داده 

شده است.

۵۶ درصد مخازن سد ها خالی است

ثبت سفارش واردات برنج آغاز شد

قیمت گذاری دستوری خودرو لغو شود

طلب ۲۵ همتی صنعت دارو از مراکز درمانی 

تحویل واحد های مسکونی به بازماندگان معدن طبس

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com
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سامانه سوت زنی و همچنین طرح نشان دار کردن 
در طی چند ماه اخیر زمینه ساز شناسایی فرار های 
مالیاتی و همچنین به دام انداختن دانه درشت ها 
شد. جلوگیری از فرار مالیاتی عنوان یکی از مهم 
ترین برنامــه های وزارت  اقتصاد و ســازمان امور 
مالیاتی کشور به شمار می رود تا از طریق آن بتوان 
به یک ساماندهی در بخش درآمدهای مالیاتی و 

جلوگیری از افزایش تخلفات در این حوزه رسید.
ســازمان امور مالیاتی کشــور برای جلوگیری از 
فرار مالیاتی اقدام به راه اندازی یک ســامانه به نام 
سوت زنی کرده است تا از طریق آن بتوان بخشی از 
فرارهای مالیاتی  را هموطنان در صورت مشاهده 
گزارش کنند که تاکنون طبــق آخرین آمارهای 
اعلام شده ۵۸ هزار فرار مالیاتی را در سراسر کشور 

هم وطنان گزارش داده اند.
معضل فرار مالیاتی در این ایام از سوی برخی دانه 
درشت ها باعث شده که برخی از مودیان از پرداخت 
مالیات دلسرد شده و انگیزه آنها برای عدم پرداخت 
مالیات کاهش یابد. سازمان امور مالیاتی کشور از 
ابتدای تیرماه تصمیم گرفت که با اجرای طرح نشان 
دار کردن مالیات   از فرارهای مالیاتی جلوگیری کند 
آمارها هم نشان می دهد که تاکنون موفق بوده و 
امیدوار اســت با اجرای کامل و بیشتر این طرح از 
سوی مؤدیان بتواند بساط فرار مالیاتی را جمع کند .

سامانه ســوت زنی دستیار شناسایی 
فرارهای مالیاتی شد

این درحالیســت که طبق آخرین آمارهای اعلام 
شده از ســوی مســتوفی رئیس مرکز بازرسی و 
مبارزه با فرار مالیاتی سازمان امور مالیاتی به باشگاه 
خبرنگاران تاکنون ۵۸ هزار فرار مالیاتی از سوی 
سامانه سوت زنی شناسایی شده است او در ادامه 
گفت: سامانه ســوت زنی تا به امروز کمک بسیار 
موثری در شناسایی فرارهای مالیاتی داشته و به 
عنوان یک دستیار بسیار خوب و حرفه ای در حوزه 

شناسایی مودیان مالیاتی عمل می کند.
وی ادامه داد: سازمان امور مالیاتی کشور در حوزه 
شفافیت و برقراری عدالت مالیاتی تاکنون گام های 
بلندی برداشته است وبا وجود ارائه گزارش های 

مردمی و همچنین بازرسی های انجام شده  از فرار 
های مالیاتی بخش زیادی از مودیان جلوگیری و 

همچنین اخذ مالیات از آنها صورت گرفته است.
مســتوفی با بیان اینکه از ۱۶ هزار و ۸۰۰گزارش  
ســوت زنی به صورت میدانی بازدید شــد گفت: 
در راستای همین بازرســی های که انجام دادیم 
۲۵۰۰مودی جدید شناسایی شــده که تاکنون 
پرونده در امور مالیاتی نداشــتند. در راســتای 
گزارشاتی که مردم دادند مشخص شد که  بعضی 
از فعالان اقتصادی از حساب اجاره ای سایر افراد 
برای کتمان درآمد خودشان استفاده می کردند. 
در همین زمینه تاکنــون ۶۵۰۰ تراکنش بانکی 
شناسایی کردیم که این افراد از حساب اجاره ای 

استفاده می کردند.

دانه درشت ها و فراریان مالیاتی از دست 
سازمان امور مالیاتی آرام نخواهند بود

پیش از ایــن هم همتی وزیر اقتصــاد و دارایی بر 
شناسایی دانه درشــت های مالیاتی و جلوگیری 
از فرارهای مالیاتی تاکید بســیار زیادی داشت به 
طوری که اعلام کرده بود اتصال سازمان امور مالیاتی 
به حساب ها هیچ اشکالی ندارد، اما دانه درشت ها 
حرف بدی زده بودنــد و گفته بودند که دولت می 

خواهد دست به حساب مردم ببرد.
وی افزود: اصلا چنین چیزی نیســت و دولت با 
حساب مردم کاری ندارد، ســازمان امور مالیاتی 
به موجب قانون در برنامه هفتم پیشرفت موظف 
است اطلاعات مربوط به بانک ها، شهرداری ها و 
غیره را به صورت برخط داشــته باشد و این اقدام 
برای جلوگیری از فرار مالیاتی اســت، نه دخالت 
در امور مردم. به نظر می رسد آنهایی که قصد فرار 
مالیاتی دارند و دانه درشت ها، علیه اجرای این قانون 

تبلیغات می کنند.
وی در واکنش به این پرسش که آیا اجرای این قانون 
تاثیری در دهک بندی های جامعه خواهد داشت، 
گفت: این مساله به طور قطع در دهک بندی جامعه 
تاثیری ندارد و بار دیگــر تاکید می کنم که هدف 
آنهایی هســتند که فرار مالیاتی دارند و این اقدام 

ربطی به مردم ندارد.

میزان تســهیلات مصوب از 
محل اجرای طرح مشــاغل 
خانگی در سال ۱۴۰۲ در کل 
کشور، ۴۰۰۰۰ میلیارد ریال 
بوده اســت که از این میزان 

۳۶۷۳۳ میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است.
به گزارش تسنیم، اهمیت کارآفرینی و ضرورت توجه به 
آن در توسعه کشورها و نقش مشاغل خانگی در توسعه 
اقتصادی به عنوان یک فعالیت کارآفرینانه امری اثبات 
شده و غیرقابل انکار اســت. کشور چین توانست بعد از 
دست و پنجه نرم کردن با مشکلات بزرگی از جمله جنگ 
جهانی دوباره به اقتصاد خود رونق ببخشد. اما چگونه؟ در 
این کشور نقش مشاغل خانگی در توسعه اقتصادی بر 

همگان آشکار است.
در کشور اســترالیا هم نقش مشــاغل خانگی در توسعه 
اقتصادی کاملًا بارز است. از هر سه نفر استرالیایی یک نفر 
به طور مرتب در خانه کار می کند. کشور ایتالیا هم از جمله 
کشورهایی بود که توانست از طریق مشاغل خانگی نرخ 
بیکاری را کاهش دهد. تا دو دهه قبل هم کشــور ایتالیا با 
یک نرخ بیکاری ۲۲ درصدی مواجه بود. اما با ایجاد و توسعه 
طرح های مشاغل خانگی بیکاری در این کشور به زیر ۱۲ 

درصد رســید. در ایران پس از مطرح شدن بحث اقتصاد 
مقاومتی، یکی از راهکارهای رسیدن به این هدف توجه به 
مشاغل خانگی و حمایت از این بخش عنوان شد. اما از لحاظ 
آماری هنوز هم ایران نسبت به کشورهای توسعه یافته، سهم 
کمتری از مشاغل خانگی را به خود اختصاص می دهد. به 
طوریکه این رقم در کشورهای آمریکا، استرالیا و انگلیس 
بین 9 تا ۱۱ درصد ولی در کشومان ایران آمار اشتغال در 
خانه در حدود ۳ الی ۴ درصد اعلام شــده است. از لحاظ 
شــاخص تولید ناخالص داخلی که یک شاخص مهم در 
سنجش پیشرفت اقتصادی کشورهاست هم در ایران تنها 
میزان ۲.۲ درصد از حجم تولید ناخالص داخلی به بخش 
مشاغل خانگی اختصاص دارد. تعهد اشتغال از اجرای قانون 
مشاغل خانگی در کل کشور در سال۱۴۰۲ برابر۱۵۰۰۰۰ 
نفر بوده است و تعداد طرح های ارسالی به بانک ۵۱۵99 
مورد می باشد. استان های خراسان رضوی با ۷۷۰۰ مورد، 
آذربایجان شرقی با ۶۳۵۰مورد و تهران با ۶۲۲۵ مورد به 
ترتیب بیشــترین و اســتان های قم با ۳۳۵۵ ، مرکزی با 
۳۴۸۰مورد و ســمنان با ۳۸۲۵مورد به ترتیب کمترین 
تعهد اشتغال را به خود اختصاص داده اند. میزان تسهیلات 
مصوب از محل اجرای طرح مشاغل خانگی در سال ۱۴۰۲ 
در کل کشــور، ۴۰۰۰۰ میلیارد ریال بوده است که از این 
میزان ۳۶۷۳۳ میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است.

در حال حاضر مشاغل خانگی بیش از ۲۳ درصد اشتغال 

در کشورهای دنیا را به خود اختصاص داده و کسب درآمد 
از طریق مشــاغل خانگی افزایش یافته است.به اذعان 
کارشناسان، کســب و کارهای خانگی در افزایش نرخ 
مشارکت اقتصادی بانوان موثر است و موجب رشد اقتصاد 
و رونق بازار کار می شود. به گزارش ایسنا، در حال حاضر 
کسب وکارهای خانگی به راهکاری مهم برای ایجاد اشتغال 
و کسب درآمد در سراسر جهان تبدیل شده است. شرایط 
و قابلیت انجام این نوع کسب وکار در خانه یا محیط های 
غیر رسمی مزیت های بسیاری برای علاقمندان و صاحبان 
این دسته کسب و کارها داشته است. کاهش هزینه های 
خرید یا رهن و اجاره کارگاه، پایین بودن سرمایه گذاری، 
برقراری توازن میان مسئولیت های خانه و کار و همکاری 
تمام اعضای خانواده در مشاغل خانگی از جمله مزیت های 

کسب و کارهای خانگی به شمار می رود.
طبق اعلام مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان 
تهران، بیش از ۲۶۶ هزار و ۵۸ مجوز در حوزه مشــاغل 
خانگی طی سه سال اخیر صادر و بیش از ۴۶۳۰ میلیارد 
ریال تسهیلات قرض  الحســنه به متقاضیان مشاغل 
خانگی در استان تهران پرداخت شــده است.با توجه 
به تحولات عظیم در حوزه فنــاوری  اطلاعات در دنیا 
و شناسایی مشــاغل جدید، امکان اشتغال خانگی در 
زمینه های متعدد IT فراهم شده است و افراد می توانند 
در محیط خانه و با استفاده از تجهیزاتی همچون تبلت 

و رایانه به انجام کســب و کارهای متعدد در این حوزه 
بپردازند و حتی محصولات و دســتافریدهای خود را از 
طریق اینترنت و در بستر فضای مجازی به فروش برسانند. 
مشاغل خانگی به لحاظ ایجاد شغل و نوآوری در تولید و 
عرضه کالا و خدمات نیز از تنوع بالایی برخوردار است و 
این مساله باعث شده تا روز به روز به تعداد علاقمندان این 
مدل از کسب و کار افزوده و استقبال جویندگان کار از 
مشاغل خانگی به دلیل محدود بودن فرصتهای شغلی و 
سرمایه گذاری بیشتر شود. هم اکنون در ۱۵۰ کشور دنیا 
قانون مشاغل خانگی وجود دارد.کشورهای آمریکا، چین، 
کانادا، استرالیا، ایتالیا، هند و تایوان از جمله کشورهای 

پیشرو در حوزه مشاغل خانگی هستند.
در ایالات متحده آمریکا ۳۸ میلیون شغل خانگی وجود دارد 
که ۵۰ درصد از مشاغل کل این کشور را تشکیل می دهند. 
طبق آمارها بیش از ۴۵ درصد از کل جمعیت شــاغل در 
ایالات متحده آمریکا صاحبان مشــاغل خانگی هستند. 
طی سال ۲۰۱9 در انگلستان ۷ میلیون شغل خانگی وجود 
داشته است. سال ۲۰۲۰ در استرالیا  9۷ درصد مشاغل، 
خرد و کوچک مقیاس بوده اند که از این میان ۳۱.۸ درصد 
خانگی هستند. همچنین بیش از ۴۱ میلیون نفر در هند 
در زمینه مشاغل خانگی مشغول به کارند که ۱۷ میلیون 
نفر از آنها زن هستند. محمد آذرپناه - مدیرکل تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی استان تهران معتقد است که مشاغل خانگی 
در حال تبدیل شدن به یک مدل جدید از اشتغال پایدار و 
دانش پایه است. او می گوید: یکی از راه های اتصال دانش به 
اشتغال،حوزه مشاغل خانگی است و با اجرای طرح پشتیبان 
مشــاغل خانگی در خوابگاه های دانشجویی و مشارکت 
دانشجویان فوق لیسانس و بالاتر می توان از ظرفیت جوانان 
مستعد و جویای کار که ایده های خوبی در حوزه مشاغل 
جدید دارند، بهره گرفت. مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
استان تهران از صدور بیش از ۲۶۶ هزار و ۵۸ مجوز در حوزه 
مشــاغل خانگی و پرداخت بیش از ۴۶۳۰ میلیارد ریال 
تسهیلات قرض  الحسنه به متقاضیان مشاغل خانگی طی 

سه سال گذشته در استان تهران خبر داد.
به گفته وی یکی از اقدامات تحولی دولت حمایت از مشاغل 
خانگی بود که در حوزه تســهیلات و اعتبار اختصاص یافته 
عملکرد قابل توجهی ایجاد شد و استان تهران توانست رتبه 
نخست کشوری را در جذب تســهیلات مشاغل خانگی به 
خود اختصاص بدهد. دبیر کارگروه تخصصی اشتغال استان 
تهران، تعهد اشــتغال این استان در ســال جاری را یادآور 
شده و می افزاید: امسال بیشتر با رویکرد حمایت از اشتعال و 
کارآفرینی و محوریت تقویت مهارت نیروی کار، شرکت های 

دانش بنیان  و مشاغل خانگی دانش پایه پیگیری خواهد شد.
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3600 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد

رونق مشاغل خانگی
۵۸ هزار فرار مالیاتی به دام سازمان امور مالیاتی افتادند

دانه درشت ها در تور عدالت مالیاتی

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
۱- برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰9۰۰۱۰۰۴99۵ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۰  و رای اصلاحی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰9۰۰۱۰۰۶۱۱۸ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۰9۰۰۱۰۰۰۰۲۳ 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خاتم زهرا 
معروف مشاط به شناسنامه شماره ۱۲۱ کدملی ۴۳۲۲۸۸۸۲۰۸ فرزند محمود در ششدانگ یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲۷۰۴/۲۵ متر مربع پلاک شماره ۴۵9 فرعی از ۵9 اصلی واقع 
در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین ) مبایعه نامه عادی خریداری از سید علی ولایی مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت 9۴۶۷۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز گردیده است. 
۲- برابر رای شماره ۱۳۰۳۶۰۳۰9۰۰۱۰۰۴99۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۰ و رای اصلاحی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰9۰۰۱۰۰۶۱۲۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰9۰۰۱۰۰۰9۵۱ 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم زهرا 
معروف مشاط به شناسنامه شماره ۱۲۱ کدملی ۳۳۲۲۸۸۸۲۰۸ فرزند محمود در ششدانگ یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲۲۱۳/9۴ متر مربع پلاک شماره ۴۵9 فرعی از ۵9 اصلی واقع 
در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین )مبایعه نامه عادی خریداری از سید علی ولایی مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت 9۴۶۷۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز گردیده است. 
۳- برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰9۰۰۱۰۰۴99۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۰ کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰9۰۰۱۰۰۰9۴۷ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضیخانم زهرا غبائیان به شناسنامه شماره ۲۸۲ کدملی ۴۳۲۲۶۶۸۳۲۴ فرزند احمد در ششدانگ 
یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲۵9۰/۸۲ متر مربع پلاک شماره ۴۵9 فرعی از ۵9 اصلی واقع در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین )مبایعه نامه عادی خریداری از سید 
علی ولایی مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت 9۴۶۷۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۶   تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۰9/۱۲ 
شعبان عسگری، رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی ۱۸۲۶۲۰۸
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فناوری و 
اطلاعات

آغاز بررسی پیش نویس سند ساماندهی رمزارزها
پیش نویس سند ساماندهی رمزارزها در کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضای مجازی 
کشور بررسی شد. به گزارش مرکز ملی فضای مجازی، پیش نویس سند ساماندهی رمزارزها 
که پیشتر توسط وزارت امور اقتصادی و دارایی به عنوان متولی تنظیم آن در سند راهبردی 
فضای مجازی کشــور تدوین و به مرکز ملی فضای مجازی تحویل شده بود، در نشست 
کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضای مجازی کشور بررسی شد. در نشست کمیسیون، 
بخش های مختلف پیش نویس این سند با حضور نمایندگان دستگاه های ذی ربط، تشکل 
های اقتصادی بخش خصوصی، حقوقدانان و نمایندگان بانک مرکزی، بررسی و نظرات و 
پیشنهادات آنها دریافت و مقرر شد پس از تکمیل بررسی ها، سندی جامع و کامل از دیدگاه 
های فعالان، متولیان و قانون گذاران این حوزه تصویب شــود. پیش نویس این سند، در 
صورت تصویب نهایی در کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضای مجازی و پس از طی مراحل 
تشریفاتی قانونی، ابلاغ خواهد شد. این سند معماری کلان و چارچوب قانون گذاری برای 

ساماندهی رمزارزها و چگونگی فعالیت فعالان این حوزه خواهد بود. 

برندهای مختلف موبایل ملزم به فعال کردن ۵G  شدند
سرپرست معاونت امور رادیویی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی از الزام برندهای 
مختلف تلفن همراه به فعال کردن فناوری ۵G در ایران خبر داد. به گزارش مهر به نقل از 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، سید محمدحسن جوادزاده با اشاره به عدم 
پشتیبانی برخی برندهای پرفروش و معتبر تلفن همراه از نسل پنجم موبایل)۵G( در داخل 
کشور گفت: علیرغم اینکه قابلیت ۵G بر روی برخی گوشی های تلفن همراه فراهم شده 
و هزینه آن نیز در هنگام تهیه گوشی از مشتری دریافت شده است، اما این فناوری از نظر 
نرم افزاری بر روی گوشی های وارد شده به کشور فعال نشده است. وی افزود: بر همین اساس 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی همزمان با آغاز راه اندازی نسل پنجم تلفن همراه 
)۵G( در کشور، با تولیدکنندگان برندهای شناخته شده مذاکرات متعددی داشته است که 
در پی آن این برندها متعهد شده اند فناوری ۵G را تا اوایل سال نو میلادی )۲۰۲۵( بر روی 
گوشی هایی که وارد ایران می شوند، فعال کنند. جوادزاده با اشاره به راه اندازی نسل پنجم 
ارتباطات در برخی شهرهای کشور از سوی اپراتورهای تلفن همراه تاکید کرد: درصورت 
عدم اجرای تعهدات هر یک از برندهای تلفن همراه در بازه زمانی اعلام شده، در واردات 

برندهای مذکور، سیاستهای جدیدی اعمال می شود.

اجرای بیش از دو هزار پروژه دانش بنیان در وزارت نفت
بر اساس آمار معاونت مهندسی، پژوهش و فناوری وزارت نفت، در سال ۱۴۰۳، ۲۵۲ طرح و 
پروژه دانش بنیان در حوزه نفت، ۲۲۳ طرح در حوزه گاز، ۴۱۰ طرح در حوزه پالایش و پخش 
داشته است. به گزارش مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، از سال ۱۴۰۱ که از سوی مقام معظم رهبری به عنوان سال »تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین« نامگذاری شد و الزاماتی که قانون جهش تولید دانش بنیان برای دستگاه ها 
ایجاد کرد هر یک از وزارتخانه ها موظف شدند تا اقدامات و برنامه هایی برای فراهم کردن بستر 
های دانش بنیان در مجموعه تحت مدیریت خود ایجاد کنند. در این فضا، وزارت نفت به واسطه 
برخورداری از طرح های فناورانه متعدد و نوظهور از جمله دستگاه هایی است که ورود جدی 
به مسیر دانش بنیان شدن و توسعه شرکت های دانش بنیان حوزه صنعت نفت داشته است.

بر اساس آماری که از سوی معاونت مهندسی، پژوهش و فناوری وزارت نفت منتشر شده، 
توسعه ابزارهای حمایت در چرخه نقدینگی شرکت های دانش بنیان از اقدامات جدی این 
وزارت خانه در توسعه نقش شرکت های دانش بنیان حوزه نفت بوده است. در این فضا 
افزایش سرمایه صندوق پژوهش و فناوری صنعت نفت به میزان ۷۵۰ میلیارد تومان، ارائه 
۱۰ هزار و ۳۵۲ میلیارد تومان ضمانتنامه قراردادی به ۱۴۰ شرکت، ارائه ۸۳۰ میلیارد 
تومان ضمانت تسهیلات دریافتی به ۳۶ شرکت، عقد دو قرارداد خرید تضمینی (تولید 
سرمت های PDC و پمپ های ESP به ارزش بالغ بر ۳/۳ میلیون یورو(، عقد ۲ قرارداد 
بیمه مسئولیت کالا، ترهین مطالبات قراردادی ۲۴ شرکت به ارزش ۲۷۰ میلیارد تومان و 
عقد قرارداد اعتبار اسنادی ریالی برای شرکت های دانش بنیان به مبلغ پنج هزار میلیارد 
تومان )گشایش اولین اعتبار اسنادی به ارزش ۲۴ میلیارد تومان( از جمله این اقدامات 
است. همچنین از میزان تسهیلات ارائه شده جهت تولید اقلام راهبردی و محصولات 
دانش بنیان و توسعه زنجیره ارزش صنعت نفت می توان به ارائه تسهیلات به شرکت های 
دانش بنیان و فناور به میزان ۴۲۰۰ میلیارد تومــان از محل بند )الف( تبصره ۱۸ و ارائه 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان به میزان ۸۰۰ میلیارد تومان از محل وجوه اداره شده 

شرکت های اصلی وزارت نفت )بند ه تبصره ۱۸( اشاره کرد. 

اخبار

رئیس صنــدوق نــوآوری و 
شــکوفایی ریاست جمهوری 
گفــت: علاقه مند به توســعه 
همکاری ها با شتابدهنده های 
ســطح یــک هســتیم و به 
شتابدهنده های فعال در حوزه های اولویت دار صندوق 

نگاه ویژه ای خواهیم داشت.
به گــزارش ایرنا، محمدصادق خیاطیان در نشســت با 
مدیران شــتابدهنده های دانش بنیان با حضور معاون 
توسعه، ســرمایه گذاری و تســهیلات و تجاری سازی 
صندوق نوآوری و شکوفایی و نمایندگان ۲۵ شتابدهنده  
دانش بنیان با اشاره به ســابقه همکاری مشترک میان 
این صنــدوق با شــتابدهنده های دانش بنیــان اظهار 
کرد: بعد از حدود ۷ ســال همکاری، زمان آن فرارسیده 
است که بازنگری جدی در فرآیندها و برنامه های کاری 
مشترک داشته باشیم و اکنون ارزیابی دقیقی از وضعیت 

شتابدهنده های دانش بنیان داریم.
وی بیان کرد: تعــداد قابل قبولی از شــتابدهنده ها به 
کارآیی مطلوب رسیده  و صندوق نوآوری می تواندسطح 
همکاری های مشــترک را با آنها ارتقا دهد. در صندوق 
نوآوری و شــکوفایی، علاقه مند به توسعه همکارهای با 

شتابدهنده های سطح یک هستیم.
خیاطیــان از مدیــران شــتابدهنده های دانش بنیان 
درخواســت کرد: پیشــنهادهای خود را برای ارتقای 
ســطح همکاری به صــورت مکتوب به صنــدوق ارائه 
کنند. همچنین با ایجاد یک تشــکل، مطالبات صنفی 
خود بــه ویژه در حــوزه بهبود فرآیندها، تســهیلات و 
هم ســرمایه گذاری را جمع بندی کــرده و به صندوق 
نوآوری و شــکوفایی ارائه دهید تا با همفکری مشترک، 

مدل توســعه همکاری ها طراحی و تدوین شــود. وی 
افزود: از شــتابدهنده های دانش بنیان انتظار داریم در 
بعُد هم سرمایه گذاری، حضور جدی تری داشته باشند 
و پیشــنهادهای خود را در این حوزه مطــرح کنند تا با 
همفکری یکدیگر و شناسایی آســیب ها، رویکردهای 
کاری جدیدی را در پیش بگیریم. براساس پیشنهادهای 
شما، بسته حمایتی جدید را در صندوق، طراحی و تدوین 

خواهیم کرد.
خیاطیان گفت: در صنــدوق نوآوری بــه دنبال انجام 
کارهای با برنامه و اولویت دار هستیم. در راستای هدفمند 
کــردن برنامه های صنــدوق، ۶ اولویــت  کاری در نظر 
گرفته ایم که شامل ۳ مسئله انرژی )بهینه سازی مصرف 
انرژی(، آب و محیط زیست، امنیت غذایی و ۳ فناوری 
بایوتکنولوژی، هوش مصنوعی، میکروالکترونیک هستند. 
شــتابدهنده های مختلفی در حوزه هایی مانند امنیت 
غذایی، آب و سلامت مشــغول فعالیت هستند که جزو 
اولویت های کاری صندوق محســوب می شوند و به آنها 

)شتابدهنده ها( نگاه ویژه ای خواهیم داشت.

ارائه خدمات از ســوی صندوق نوآوری به 
شتابدهندها متناسب با کارکرد آنها

معاون توســعه صندوق نوآوری و شــکوفایی ریاست 
جمهوری نیز در این نشست تصریح کرد: در حال حاضر 
۱۶۵ شتابدهنده دانش بنیان در کشور مشغول فعالیت 
هســتند که شــامل ۱۴۰ شــتابدهنده و ۲۵ شرکت- 
شتابدهنده هستند. تعداد شــتابدهنده های سطح یک 
در کشور نیز ۴۸ شتابدهنده است و ۲۴ شتابدهنده عامل 

هم سرمایه گذاری نیز مشغول فعالیت هستند.
سیاوش ملکی فر با اشاره به کارکردهای شتابدهنده ها 
شامل تأمین فضای اســتقرار، تأمین ســرمایه بذری، 
شبکه سازی، خدمات فنی، آموزش، مشاوره و منتورینگ 
گفت: برای هرکدام از این کارکردها، خدماتی از ســوی 

صندوق نوآوری و شکوفایی به شتابدهندها ارائه می شود.
وی افزود: بسته صندوق نوآوری و شکوفایی برای حمایت 
از شتابدهنده های دانش بنیان  شــامل سرمایه گذاری 
)مشارکت و سرمایه گذاری در استارت آپ ها و هسته های 
فناور(، تسهیلات )تسهیلات قرض الحسنه سرمایه بذری، 

ودیعه رهن( و توانمندسازی است.
ملکی فر درخصوص عملکرد صندوق نوآوری و شکوفایی 
در خصوص شتابدهنده های دانش بنیان نیز تأکید کرد: از 
سال ۱۳۹۷ تا ۱۴۰۳ در حوزه تسهیلات ۱۴۱.۴ میلیارد 
تومان، در حوزه هم سرمایه گذاری ۲۳ میلیارد تومان و در 
حوزه توانمندسازی نیز ۵.۵ میلیارد تومان انواع خدمات 

به شتابدهنده های دانش بنیان ارائه شده است.

طراحی مدل جدید همکاری میان صندوق 
نوآوری و شتابدهنده ها

معاون ســرمایه گذاری صندوق نوآوری و شــکوفایی 
نیز خاطرنشــان کــرد: تعــدادی از شــتابدهنده های 

دانش بنیان، عملکردهای درخشــانی را ثبت کرده اند 
که بــا آنهــا وارد دوره جدیدی از همکاری مشــترک 
خواهیم شــد. مجتبی زارع مهرجردی ادامــه داد: در 
فضــای تعامــل و همکاری مشــترک میــان صندوق 
نوآوری و شــکوفایی و شــتابدهنده های دانش بنیان، 
 به زودی مــدل جدید همــکاری، طراحــی و تدوین 

خواهد شد.
بــه نقل از صنــدوق نــوآوری، معــاون تســهیلات و 
تجاری ســازی صندوق نوآوری و شــکوفایی ریاســت 
جمهوری نیز در این نشست بر بازنگری در بسته حمایتی 

این صندوق از شتابدهنده های دانش بنیان تاکید کرد.
روح الله ذوالفقــاری تصریــح کــرد: از مــواردی کــه 
در ایــن جلســه توســط مدیــران شــتابدهنده های 
دانش بنیــان مطرح شــد، بــرای کاهــش دغدغه ها، 
توســعه همکاری های مشــترک، ارتقاء سیاســت ها 
 و برنامه هــای صندوق نوآوری و شــکوفایی اســتفاده 

خواهیم کرد.

سطح همکاری صندوق نوآوری با شتابدهنده های سطح یک ارتقا می یابد

بازنگری در بسته حمایتی شتابدهنده های دانش بنیان
News kasbokar@gmail.com

رئیــس مرکــز راهبری ســتادهای توســعه 
اقتصــاد دانش بنیان معاونت علمــی، فناوری 
و اقتصــاد دانش بنیــان ریاســت جمهوری با 
اشــاره به برگزاری دوازدهمین دوره نمایشگاه 
ایران ساخت در آذرماه امســال، این رویداد را 
نقطه عطفی در توسعه همکاری های بین المللی 
و تقویــت جایگاه ایــران در عرصه نــوآوری و 
 فناوری صنعــت تجهیــزات آزمایشــگاهی 

دانست.
به گزارش معاونت علمی، فناوری و دانش بنیان 
ریاست جمهوری، عبدالحسن بهرامی برگزاری 
دوازدهمیــن نمایشــگاه تجهیــزات و مــواد 
آزمایشگاهی ایران ســاخت از ۲۳ تا ۲۶ آذرماه 
را رویدادی مهم برای گسترش تعاملات تجاری 
بین المللی ایران ارزیابی کــرد. وی با تأکید بر 
اهمیت این نمایشــگاه، هــدف اصلی معاونت 

علمی را توسعه همکاری های تجاری بین المللی 
و معرفی ظرفیت های شرکت های ایرانی به ویژه 

در حوزه دانش بنیان عنوان کرد.
بهرامی تصریح کرد: در دوازدهمین نمایشگاه 
تجهیزات و مواد آزمایشــگاهی ایران ساخت، 
مهمانانــی از کشــورهای ازبکســتان، عراق، 
افغانستان، سوریه و ارمنستان حضور خواهند 
داشــت و همچنیــن نمایندگانی از روســیه، 
بــلاروس و پاکســتان نیز برای حضــور اعلام 

آمادگی کرده اند.
وی با اشــاره به اینکه نمایشــگاه ایران ساخت 
می تواند بســتری برای نمایش توانمندی های 
داخلی و پل ارتباطی بــرای ورود به بازارهای 
جدید باشــد، گفت: تمرکز ما بر تقویت روابط 
اقتصادی و ارائه فناوری ها و محصولات پیشرفته 
ایرانی است و این نمایشگاه فرصتی استثنایی 

برای شرکت های ما فراهم می کند تا در عرصه 
بین المللی بــه رقابت بپردازنــد و جایگاه خود 
را تقویت کننــد. بهرامی، یکــی از بخش های 
کلیدی دوازدهمین نمایشگاه تجهیزات و مواد 
آزمایشگاهی را برگزاری جلسات B۲B عنوان 
کرد و توضیح داد: این جلسات از طریق پلتفرم 
بخش بین الملل نمایشگاه طراحی و پیاده سازی 
شــده اســت و هدف از برگزاری آنهــا ایجاد 
 بســتری برای ارتباط مؤثر و نتیجه بخش میان 
شرکت کنندگان است. به گفته وی، این پلتفرم 
امکان هماهنگی جلســات، تبادل اطلاعات و 
ایجاد فرصت های تجاری جدیــد را به صورت 
هدفمند و کارآمد فراهــم می کند. این نوآوری 
می تواند به شــرکت ها کمک کند تا به سرعت 
با یکدیگر ارتباط برقرار کنند و از ظرفیت های 

تجاری مشترک بهره برداری کنند.

به گفته مسئولان هوشمندســازی در صنایع، راه حل 
عبور از ناترازی ها به ویژه ناترازی انرژی به شمار می رود 
و اگر داده ها به صورت واحد جمع آوری شود، می توان 
در این زمینه، با فراهم کردن بســتر سامانه هوشمند، 
نقش مهمی را در حل معضل ناترازی ایفا کرد. به گزارش 
ایسنا، هوشمندسازی در دنیای امروز به مسئله ای مهم 
برای بهبود کیفیت زندگی و رضایت شهروندان تبدیل 
شــده اســت و این تغییرات می تواند نقش موثری در 
کاهش مصرف انــرژی، صرفه جویی در زمان و افزایش 

امنیت داشته باشد.
تأثیر بر بهره وری انــرژی از جمله مواردی اســت که  
می توان به عنــوان مهم ترین مزیت هوشمندســازی 
به آن اشــاره کرد چراکه در یک سیســتم هوشــمند 
تمامــی اطلاعــات ورودی و خروجی دســتگاه های 
برقــی و الکترونیکــی ضبط می شــوند. شــهروندان 
می توانند ایــن اطلاعــات را تحلیل  و با اســتفاده از 
آن ها ۱۰ تا ۳۰ درصــد در مصرف انــرژی خانه خود 
صرفه جویی کننــد؛ مزیتی کــه با قــرار گرفتن مان 

 در عصــر گرمایش جهانــی می تواند یــک راه حل پ
ایدار باشد.

ناترازی انرژی مسئله ای است که اخیرا با مطرح شدن 
آن بیش از گذشــته بر لزوم توجه بر هوشمندسازی و 
استفاده از ظرفیت های موجود تأکید شده است. برخی 
ریشــه اصلی ناترازی انرژی در کشــور را تنظیم گری 
این بازار توســط نهادهای دولتــی می دانند که نظام 
توزیع انرژی را هــم به عهده دارند و کارشناســان راه 
حل ناتــرازی انــرژی را در ایجاد بــازار رقابتی و نظام 
تنظیم گری مســتقل می دانند. با این حــال با توجه 
به شروع خاموشــی های برنامه ریزی شده از ۲۰ آبان، 
هر کدام از ســازمان ها از جملــه وزارت ارتباطات به 
 نوعی برای عبور از شــرایط پیش آمــده راه حل هایی 

را ارائه کردند.
 سید ستار هاشمی- وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات- 
معتقد اســت که هوشمندســازی در صنایع راه حل 
عبور از ناترازی ها به ویژه ناترازی انرژی به شــمار می 
رود و وزارت ارتباطــات در دولــت چهاردهم موضوع 

هوشمندسازی انرژی را به طور جدی دنبال می کند. 
هاشمی تشکیل زیســت بوم هوشمندسازی انرژی به 
عنوان یکی از راهکارهای علمی و فناورانه برای خروج 
از شــرایط کنونی عنوان کرده و توضیح داد که در این 
زمینه وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات به صورت 
 جدی ورود کرده و برنامه هایی را در دســتور کار قرار 

داده است.
بر این اســاس می تــوان گفت که یکــی از موضوعات 
کلیدی در بحث ناترازی انرژی موضوع مدیریت پیک 
مصرف است. در هیچ جای دنیا به اندازه پیک مصرف، 
برای تولید ســرمایه گذاری نمی شود چراکه این منابع 
در زمان غیر پیک بلااستفاده باقیمانده و هدر می رود. 
بنابراین مدیریت هوشمند مصرف و کاهش فاصله پیک 
و میانگین مصرف راهکاری است که می توان با استفاده 

از ابزارهای هوشمند به آن دست یافت.
در این بــاره محمدمحســن صــدر - معــاون وزیر 
ارتباطات و رئیس ســازمان فنــاوری اطلاعات ایران 
هم گفته اســت که بر اســاس قواعد هوشمندسازی، 

موضوع اصلی، طراحی مجدد و ارتقــاء حوزه فناوری 
اطلاعات در زیســت بوم انــرژی اســت، یعنی همان 
مدیریت ناتــرازی انرژی که کشــور با آن دســت به 
گریبان است؛ این مهم شــامل مدیریت بهینه مصرف 
 انرژی، مدیریــت یارانه ها و یکپارچه ســازی اطلاعات 

می شود.
به گفته وی اگــر بتوان داده هــا را به صــورت واحد 
جمع آوری کرد، وزارت ارتباطات می تواند در این زمینه، 
با فراهم کردن بستر این سامانه هوشمند، نقش مهمی 
را در رفع معضل ناترازی ایفا کند و برای حل این مسائل 
نیاز به سرمایه گذاری است و اگر بتوان جلوی هدررفت 
گرفته شــود، می توان بخش عمــده ای از هزینه های 
ســرمایه گذاری را کاهش داد.  به اعتقاد کارشناسان، 
با توجه به اینکه دولت متولی رفع ناترازی انرژی بوده، 
لازم است که اقدام هایی جدی برای مدیریت بهتر منابع 
انرژی انجام شود چراکه همکاری میان دولت، مجلس و 
بخش خصوصی می تواند به ایجاد راهکارهای مؤثر برای 

حل مشکلات ناترازی انرژی کمک کند.

ایران ساخت؛ نقطه عطف صادرات و همکاری  بین المللی دانش بنیان ها

هوشمندسازی؛ راه حل عبور از ناترازی انرژی

آگهی مزایده اتومبیل پرونده اجرایی کلاسه 140301586
به موجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۳۰۱۵۸۶ وراث مرحوم محمدرضا راستاد فرزند نورعلی متولد ۱۳۳۲/۰۲/۲۰ به شماره ملی ۲۶۳۰۹۷۹۵۹۸ ) شبنم راستاد فرزند محمدرضا متولد ۱۳۶۱/۰۶/۳۰ به شماره 
ملی ۰۰۷۱۰۳۴۷۷۳- روژین راستاد فرزند محمدرضا متولد ۱۳۶۳/۰۵/۳۰ به شماره ملی ۰۰۶۳۷۸۹۹۹۱ - آرمین راستاد فرزند محمدرضا متولد ۱۳۶۷/۰۶/۳۱ به شماره ملی ۲۵۹۵۸۳۷۸۴۲ - آیدین 
راستاد فرزند محمدرضا متولد ۱۳۶۹/۰۲/۱۴ به شماره ملی ۲۵۸۰۱۹۵۹۸۱ -حبیبه شفیع زاده فرزند فیض اله متولد ۱۳۱۵/۰۳/۰۱ به شماره ملی ۲۶۳۰۳۴۹۷۰۵ - فریده نصرتی نام پدر برزو تاریخ تولد 
۱۳۳۸/۰۹/۲۶ شماره ملی ۰۰۴۸۷۴۰۹۲۶ ( به استناد سند ازدواج شــماره ۱۹۸۸ – ۱۳۵۹/۱۰/۲۵ تنظیمی دفتر ازدواج ۲۴۳ شهر تهران استان تهران مبلغ ۲۵/۶۵۱/۳۱۵/۷۸۹ ریال بابت اصل به خانم 
فریده نصرتی نام پدر برزو تاریخ تولد: ۱۳۳۸/۰۹/۲۶ شماره ملی: ۰۰۴۸۷۴۰۹۲۶ و پنج درصد نیمعشر آن به دولت مدیون بوده که برابر مقررات ششدانگ یک دستگاه اتومبیل سواری سیستم هیوندای تیپ 
SANTAFE۲۷۰۰ شماره شاسیKMHSH۸۱DP۹U۴۵۱۲۶۱  شماره موتورG۶EA۸A۲۶۴۰۲۸  نوع رنگ روغنی رنگ اصلی مشکی رنگ فرعی مشکی سال تولید ۲۰۰۹ نوع سوخت بنزین شناسه وسیله 
نقلیه : VIN:KRGA۰۹۳ENM۸۴۵۱۲۶۱ به شماره انتظامی ۴۶-۸۳۳ د ۷۶ متعلق به مدیون که حسب گزارش کارشناس موتور خودرو با یک استارت روشن گردید و سالم و آماه به کار می باشد - اتاق و بدنه و 
شاسی ها در حد مدل سالم و بی عیب میباشند - لاستیکها ۸۰ درصد کارایی دارند - جفت پلاک و پلاکت مشخصات و شماره موتور و شاسی فابریک و اصالت آن مورد تایید میباشد که خودرو فوق طی نامه شماره 
۱۴۰۳۹۸۶۰۱۰۱۵۰۰۹۳۴۵ مورخه ۱۴۰۳/۰۵/۲۷ توقیف و تمامت خودرو مزبور طبق نظریه شماره ۱۴۰۳۰۵۰۱۸۰۶۷۰۱۰۵۹۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۴ کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال )پانزده میلیارد ریال( ارزیابی و قطعی گردید و از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۲۹ در رشت - گلسار بلوار گیلان خیابان ۱۵۷ پلاک ۱ طبقه ۶ از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده 
از مبلغ پایه پانزده میلیارد ریال شروع و به بالاترین قیمت پشنهادی نقداً فروخته می شود و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول خواهد شد. ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد مزایده روز بعد از تعطیلی 
در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. شرکت در جلسه مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی از سوی افرادی که قصد رقابت دارند به حساب سپرده شماره ۴۰۵۲۰۱۳۲۰۷۵۳۶۰۷۱ 
با شناسه پرداخت ۹۳۶۱۰۸۵۵۲۱۱۱۷۵۰۰۱۰۰۱۴۰۰۷۲۳۸۵۹۲ و شماره شبای IR۹۷۰۱۰۰۰۰۴۰۵۲۰۱۳۲۰۷۵۳۶۰۷۱ ثبت رشت و حضور خریدار با نماینده قانونی آن در جلسه مزایده می باشد و برنده 
مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور 
قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه دولت واریز خواهد شد و در اینصورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مورد مزایده وفق مقررات با مبلغ پایه مزایده به بستانکار واگذار می گردد . تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۹/۱۲

اداره اجرای اسناد رسمی –فروزان انصاری

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۷۸۰۱۴۸۴۱ هیات دوم تصرفات مالکانه بلامعارض آقاي 
اسماعیل محمدي تهرودي به شناسنامه شماره ۱۵ کدملي ۴۸۲۹۹۶۸۴۶۱ صادره راین  
فرزند غلامرضا در ششدانگ یکباب خانه )کاربری عرصه تجهیزات(  به مساحت ۱۵۱.۱۸ 
مترمربع پلاک شماره ۱۲۷ فرعي از ۳۹۸۶ اصلي واقع در  بخش۲ حوزه ثبت ملک منطقه 
دو کرمان آدرس کرمان خیابان فرهنگ کوچه ۴  خریداري از مالک رسمي خانم  ربابه 
هدایت محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۹/۱۲                               

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۲۷/۰۹
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

شناسه آگهی ۱۸۳۵۶۴۹ 

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف

برابر آرا صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض کلاسههای ۱۴۰۳۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۴۶۴ 
و ۱۴۰۳۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۴۶۳ و ۱۴۰۳۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۴۶۵ تقاضای ۱- آقای آرش عرب به 
شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۷۰۲۴۶۷۷۰ صادره از بهشهر فرزند علی در یک و نیم دانگ مشاع از 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است ۲- آقای علی عرب به شماره شناسنامه ۱۷۳۸ 
و کد ملی ۲۱۸۰۵۷۸۶۷۹ صادره از بهشهر فرزند نجف در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده است ۳- آقای شایان عرب به شماره شناسنامه و کد ملی ۲۱۱۰۹۱۰۳۵۶ 
صادره از گرگان فرزند علی در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده است بمساحت کل عرصه: ۷۲.۸۵ متر مربع از پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۲۹ اصلی واقع در اراضی 
بلندزمین بخش ۲ حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی به متقاضی 
دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو اشخاصی 
که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۹/۱۲  تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۹/۲۷ 
مهدی شاه مهری

سرپرست اداره ثبت اسناد . املاک منطقه یک گرگان 
شناسه آگهی ۱۸۳۷۶۶۵

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی

 و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۷۳۲۱ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۰هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای /خانم وحید زاده رحیم فرزند ارسلان بشماره شناسنامه ۱۸۲۰ به شماره 
ملی ۳۲۵۶۵۱۶۵۲۱ صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
آدرس کرمانشاه بخش الهیارخانی روستای چشمه باغ به مساحت ۱۰۱۳/۳۵متر مربع در قسمتی از پلاک ۱۵۲ اصلی 
روستای چشمه باغ واقع در کرمانشاه بخش یک حومه خریداری از مالک رسمی آقای خانم رضا قهرمانی به متقاضی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۸  تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۰۹/۱۲

سجاد مؤیدی
رئیس ثبت اسناد و املاک

۳۵۴۵ م الف

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۶۸۶۸ مــورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۷ پرونده کلاســه 
۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۳۶۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه در قزوین 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی مالکیت خانم فاطمه گل محمدیان به شناسنامه شماره 
۴۱۴ کدملی ۴۲۲۲۸۱۸۶۹۲ صادره از قزوین فرزند محرم در ششــدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۳۰۵۰ متر مربع پلاک شماره ۳۴ اصلی واقع در قزوین بخش ۵ حوزه ثبت 
ملک منطقه دو قزوین خریداری از قدرت الله خیری تائید و محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۹/۱۲ 

صمد قدیم آبادی
رئیس ثبت اسناد و املاک 

شناسه آگهی ۱۸۲۷۹۴۶ 
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اصناف

سالانه بر تعداد خطوط ويژه دوچرخه 
و البتــه تعــداد دوچرخه هايــي كه 
شــهرداري تهــران براي اســتفاده 
شهروندان تدارك ديده است، افزوده 
مي شود. اما  وقتي پاي مردم و استقبال 
از اين مكمل پاك براي حمل ونقل عمومــي به ميان مي آيد، 
مردم تهــران حاضر به پــارك خودروهاي شــخصي خود در 
پاركينگ خانه ها و استفاده از دوچرخه، مترو و اتوبوس نيستند. 

فرهنگ اســتفاده صحيح از موتورسيكلت بايد 
نهادينه شود

رئيس اتحاديه فروشــندگان دوچرخه و موتورسيكلت تهران 
در گفتگو با »كسب وكار« گفت: اتحاديه آمادگي دارد با كمك 

پليس راهور استفاده صحيح از موتورسيلكت را نهادينه كند. 
محمد خادم منصوري افزود: براي رسيدن به اين مهم ابتدا بايد 
استانداردسازي وسايل نقليه را در دستور كار قرار داد و سپس 
شرايطي فراهم كرد كه با آموزش هاي لازم، نگاه مردم را نسبت 

به موتورسيكلت تغيير داد. 
وي با اعلام اينكه تا به امروز نحوه همكاري اين اتحاديه با نيروي 
انتظامي مقطعي بوده اســت، تصريح كرد: استفاده صحيح از 
وسايل نقليه نياز به فرهنگ سازي و تعامل هرچه بهتر و بيشتر 
نيروي انتظامي با اتحاديه ها و سازمان هاي ذيربط دارد اين در 
حاليست كه برخي از مردم و ســازمان ها، عدم رعايت قوانين 
رانندگي را از چشم اتحاديه مي بينند كه اين موضوع منطقي 

نيست. 
رئيس اتحاديه فروشــندگان دوچرخه و موتورسيكلت تهران، 
تعداد اعضــاي اين اتحاديــه را ۱۲۰۰ عضو اعــلام كرد و در 
تشــريح وضعيت بازار اين صنف، گفت: متاســفانه ۹۰ درصد 
دوچرخه هــاي موجود در بازار، توليد كشــور چين اســت و 
توليدات كشورهاي مالزي، تايوان و اندونزي، ۱۰درصد ديگر 

را تشكيل مي دهند. 
منصوري با بيان اينكه واردات محصولات چيني درجه ســه 
توسط تجار به دليل افزايش رقابت بين واحدهاي صنفي است، 
عنوان كرد: با شرايط فعلي اقتصاد و قدرت خريد مردم، واردات 
محصولات درجه ۱ و ۲ دوچرخه و موتورسيكلت ديگر صرفه 
اقتصادي ندارد و تجار به دنبــال وارد كردن محصولات درجه 

۳ هستند. 

وي با ابراز گله از محدود بودن قدرت اجرايي اتحاديه ها، گفت: 
اعتقاد داريم كه در اصلاحيه قانــون نظام صنفي مواردي بايد 
لحاظ شــود كــه اتحاديه هــا را در تصميم گيري هاي صنفي 

مشاركت دهد. 
خادم منصــوري گفت: قوانين مالياتي از ديگر مواردي اســت 
كه نياز به بازنگري دارد؛ چراكه شــرايط بازار آنقدر كشــش 
ندارد كه ماليات ها افزايش يابد. رئيس اتحاديه فروشــندگان 
دوچرخه و موتورسيكلت در پاســخ به اينكه نوع كار اتحاديه 
چه تاثيري بر همدلــي و همزباني ملت با دولــت دارد، اظهار 
داشت: اين اتحاديه حافظ منافع اعضاي خود و دولت است و از 
هر كوششي كه موجبات توسعه و آباداني كشور را فراهم كند، 

دريغ نخواهد كرد. 

افــت ۴۰ درصــدي خريدوفــروش در صنعت 
موتورسيكلت

رئيس اتحاديه فروشندگان موتورسيكلت و دوچرخه همچنين 
در ادامه گفت: بازار موتورسيكلت در ۲ سال اخير نسبت به سال 
۹۲ با افت مواجه شده و خريدوفروش در اين صنعت حدود ۴۰ 

درصد كاهش يافته است. 
محمد خادم منصوري اظهار داشت: شــرايط اقتصادي كشور 
بر اين صنعت نيز تاثير گذاشته و هم اكنون اوضاع مساعدي را 
شاهد نيستيم چنانچه عرضه در اين صنعت افزايش يافته اما 
تقاضا در بازار موتورسيكلت با كاهش جدي مواجه شده است. 
وي افزود: اوضاع نابسامان اين صنعت منجر به تعديل نيروي 
انســاني در كارخانه ها و تعطيلي برخي از آنها شــده، در حال 
حاضر ۴۰ كارخانه موتورسيكلت در كشور مشغول به فعاليت 
بوده كه متاسفانه فروش مناســبي نداشته و افت چشمگيري 

داشته اند. 
وي تصريح كرد: عرضه زيــاد و كاهش تقاضا، فروشــندگان 
موتورسيكلت را به فروش اقساطي محصولات مجبور كرده تا 

به بازار اين صنعت جان تازه اي دهند. 
منصوري با بيان اينكه صنعت موتورســازي و دوچرخه نياز به 
نظارت بيشتر از ســوي دولت دارد، تصريح كرد: بايد نظارت 
دستگاه هاي ناظر بر اين صنعت وجود داشته باشد ضمن اينكه 
بايد با اتحاديه موتورسيكلت مشورت هاي لازم صورت گرفته و 

بر واردات و توليد اين صنعت نظارت وتوجه شود. 
وي افزود: در اين صنف خدمات دهي بسيار مناسب بوده و به 

سهولت در دسترس مشتريان قرار مي گيرد و حتي كشورهاي 
وارد كننده محصــولات چيني و هندي نيز قبــل از واردات 
محصولات دفاتر خدمــات پس از فروش را بــراي ارائه بهتر 

خدمات ايجاد مي كنند. 
وي اظهار داشــت: وضعيت صنعت موتور ســازي بعد از رفع 

تحريم هــا در حال شــكوفايي اســت و شــركت هاي ژاپني 
كه قبلا در كشــور موتورهاي خــود را وارد مي كردند، براي 
 مذاكرات جديد وارد عمل شــده و به زودي شروع به فعاليت 

خواهند كرد. 
وي خاطرنشان كرد: با نظارت بيشتر بر اين صنعت و برگزاري 

جلسات مشترك بين وزارت صنعت، معدن وتجارت و انجمن 
توليد كنندگان موتورسيكلت، مي توان تكنولوژي هاي روز را در 
اين صنعت به كار گرفت البته در اين جريان ارگان هاي دولتي 

و خصوصي نيز بايد با هم همكاري كنند. 

رئيس اتحاديه فروشندگان دوچرخه و موتور سيكلت در گفتگو با »كسب وكار« مطرح كرد 

مذاكره با  شركت هاي مطرح سازنده موتورسيكلت

با وجــودي كه دنياي امــروز هرچه 
بيشتر به سوي همگرايي پيش مي رود 
و از جهاني ديدن مسائل و چالش هاي 
اقتصادي و اجتماعي گريزي نيست 
اما حفظ نشانه هاي فرهنگي، قوميتي 

و ملي نيز اهميت غيرقابل انكاري يافته است.
 در اين ميان كسب وكارهايي كه با اجزا و مصاديق فرهنگي و 
ملي همچون صنايع دستي و اشــيای قديمي سر و كار دارند 
نيز اهميت فوق العاده اي پيدا مي كنند؛ اهميتي كه به گفته 
ســيد محمد عبداللهي، رئيس اتحاديه صنف فروشــندگان 
 اشيای قديمي و صنايع دستي در كشور ما از توجه لازم دور 

مانده است. 

صنايع دستي را تعريف نكرده ايم
جهان امروز با گسترش ارتباطات و رشد تكنولوژي از يك سو 
به يك دهكده منسجم و يكپارچه تبديل شده و از سوي ديگر 
تمام كشورها و حتي اقوام هر كشور بر حفظ سنن و نشانه هاي 

فرهنگي خاص خود تاكيد مي ورزند. 
رئيس اتحاديه صنف فروشندگان اشــيای قديمي و صنايع 
دســتي با بيان اين مقدمه، در تشــريح اهميت اين صنف به 
»كسب وكار« مي گويد: شما در رسانه هاي مختلف مي بينيد 
و مي خوانيد كه كشــورها و اقوام در شناســايي و تجليل از 
نشــانه هاي فرهنگي و ملي خود چه اقداماتــي مي كنند و 
چه اهميتي بــه اين موضــوع مي دهنــد. وي مي افزايد: در 
دو مقوله صنايع دســتي و اشــيای قديمي يــا به اصطلاح 
عتيقه و آنتيك، جهان به ســمت و ســويي مــي رود كه هر 
كشــور با برنامه هاي جامع، ايــن دو مقوله را ســاماندهي و 
شــكوفا مي كنــد و كســب وكارهايي هــم كه بــه اين دو 
 مقولــه مرتبط هســتند نيز روز بــه روز در جهان توســعه 

پيدا مي كنند.
در مقابل متاســفانه در كشــور مــا طي بيش از ســه دهه 
گذشــته درباره توســعه كســب وكارهاي مرتبط با صنايع 
دســتي كاري انجــام نشــده اســت. بي عملــي و انفعال 
ما تــا جايي بــوده كه حتــي تعريفــي از صنايع دســتي 
 نكــرده بوديــم و فــرق صنايع دســتي بــا كار دســتي 

مشخص نبود. 

آرشيو ملي هنرمندان و آثار هنري صنايع دستي 
ايجاد نشده است

رئيس اتحاديه صنف فروشندگان اشــيای قديمي و صنايع 
دستي با بيان اينكه يكي از الزامات بهبود و توسعه بازار صنايع 
دستي ايجاد آرشيو و بانك اطلاعاتي از هنرمندان رشته هاي 
گوناگون اين صنعت است، اظهار كرد: در اين مورد هم ما دچار 
غفلت تاريخي هستيم به گونه اي كه با وجود تعدد هنرمندان 
اين رشــته و آثار ارزشــمند و بي همتايي كه خلق كرده اند 
 هيچ آرشــيوي براي هنرمندان و صنعتگران صنايع دستي 

خود نداريم.  اين آرشــيو در بعضي از كشــورها از ۲۰۰ سال 
پيش ايجاد شده و خاصيت آن اين اســت كه به رتبه بندي، 
قيمت گــذاري و نهايتا شفاف ســازي بازار صنايع دســتي 
مي انجامد. وي با انتقاد از عدم تعامل و بي برنامگي سازمان هاي 
دولتي مرتبط با صنايع دستي گفت: سازمان ميراث فرهنگي 
اصلي ترين متولي دولتي اين بخش است اما ارتباط و تعامل 
مســئولان آن تاكنون با اصناف مرتبط چندان رضايتبخش 
نبوده و در تدوين برنامه ها از آرا و نظرات ما كمترين استفاده اي 
نشده است در صورتي كه ما طي مدتي كه مسئوليت اتحاديه 
را پذيرفته ايــم در جهت تعامل اقدامات گســترده اي را آغاز 
كرده ايم؛ از جمله اينكه تعريف مشــخصي از صنايع دستي 
ارائه كرديم و برنامه هاي خود را براي توسعه و شكوفايي اين 
صنايع به ســازمان ميراث فرهنگي، وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، اتاق اصناف و اتاق بازرگاني ارسال كرده ايم و خواستار 

 همكاري و بهره مندي از آرا و نظرات اين سازمان ها و نهادها 
شده ايم.

 عبداللهي با بيان اينكه با افزايش آمار صادرات صنايع دستی 
اخيرا تشــكلي در اتاق بازرگاني تحت عنوان انجمن صنايع 
دستي راه اندازي شده، افزود: با اين وجود تعامل مناسبی در 

اين زمينه با ما صورت نگرفته است.

نارســايي هاي قانوني خريد و فــروش عتيقه و 
پيامدهاي زيان بار آن بر ميراث ملي

عبداللهي با بيان اينكه در مقوله اشيای قديمي و عتيقه چالش 
اصلي ما به خلأ قانوني باز مي گردد، گفت: قبل از آغاز فعاليت ما 
به عنوان مسئول اتحاديه، حتي تعريف واحدي از عتيقه وجود 
نداشت در صورتي كه براي شكل گيري يك بازار سالم، ابتدا 
 بايد كالاي مورد معامله در آن بازار را به صورت شفاف تعريف 

كنيم.  ما در اتحاديه اين تعريف را انجام داديم و طبق تعاريف 
و چارچوب هايي كه ارائــه كرديم مي توان دقيقا هر شــيء 
تاريخي را در رده خاص خودش دســته بندي و مشــخص 
كرد آيا اين شــيء عتيقه هســت يا خير. رئيــس اتحاديه 
صنف فروشندگان اشــيای قديمي و صنايع دستي با اشاره 
به قانون ممنوعيــت خريد و فروش اشــيای عتيقه تصريح 
كرد: ما به عنوان اتحاديه مرتبــط با اين بخش معتقديم بايد 
ارزيابي علمي و كارشناســي درباره اين قانون انجام شود تا 
 مشــخص شــود اين قانون به حفظ آثار ملي ما منتهي شده 

يا خير. 
اعتقاد ما اين است كه قانون فعلي در بحث ممنوعيت حفاري 
و اكتشاف آثار تاريخي به درســتي هدف گذاري شده اما در 
بخش خريد و فروش ايــن آثار نارســايي هاي فراواني دارد 
كه عكس هدف خود عمل مي كنــد و بايد مورد بازبيني قرار 

گيرد. براي مثال يكــي از زيان بارترين آثار نارســايي هاي 
قانون فعلي اين اســت كه اشــيای تاريخي منحصر به فرد 
كشــور در خلأ بــازار قانوني به صــورت مخفيانــه خريد و 
فروش و به خارج كشور قاچاق مي شــود و حتي در مواردي 
 ذوب مي شــود كه به صورت طــلا و نقره ذوبــي به فروش 
برسد.  عبداللهي با بيان اينكه خواســته ما در اين مورد يك 
خواسته صنفي نيست، خاطرنشــان كرد: خواسته ما درباره 
تغيير قوانين خريد و فروش اشيای قديمي و عتيقه مبتني بر 
اصل اساسي حفظ اين آثار براي نسل هاي آينده كشور است 
و به همين دليل از تمام كارشناسان و مسئولان دولتي و غير 
دولتي و رسانه ها اســتمداد مي طلبيم كه در اين امر ملي به 
ميدان بيايند و نقد و نظرات و راهكارهاي خود را بيان كنند تا 
بتوانيم از وضعيت آشفته بازار فعلي را كه در آن قاچاق و جعل 

اشيای تاريخي بيداد مي كند، خارج شويم. 

رئيس اتحاديه صنف فروشندگان اشيای قديمي و صنايع دستي در گفتگو با »كسب وكار« مطرح كرد 

نارسایی قانون عامل ذوب شدن آثار ملي
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کار و
کارآفرینی 

اضافه كاري 264 هزار نفر قطع شد
 ركود به بازار كار هم سرايت كرد

 باوجود افزايش ۶۳۵ هزار نفري تعداد شاغلان كشور 
از پاييز ۹۳ تا ۹۴، ركود اقتصادي و سكته فعاليت ها 
باعث كاهش توليد، فروش و درنتيجه افت پرداختي 
بنگاه ها و حذف اضافه كاري ۲۶۴ هزار نفر شــده 
است. بررسي ها نشان مي دهد متوسط پرداختي ها 
در بازار كار ۲۲ ميليون نفري ايران پايين اســت و 
از اين رو بخش قابل توجهي از نيروي كار تمايل به 
انجام اضافه كاري براي تقويت حقوق و دستمزد خود 
دارند. درواقع ميليون ها نفر به اين راهكار رسيده اند 
كه اگر مي خواهند دريافتي بيشتري داشته باشند، 
ناچار هستند ساعات بيشــتري در محل كار خود 
بمانند يا مسئوليت هاي بيشتري را بپذيرند. همه 
اين ها نيز به اين برمي گــردد كه اصلا كاري اضافه 
براي انجام وجود داشته باشد و بنگاه شرايط ايده آلي 
براي فعاليت را پيش روي خود ببيند. نمي توان انتظار 
داشت واحدهاي درحال تعطيلي و ورشكستگي، 
واحدهاي با فعاليت زيرظرفيت و آســيب پذير در 
برابر نوسانات نرخ ارز، سياست گذاري هاي يك باره، 
بنگاه هايي كه توان افزايش هزينه هاي توليد و قيمت 
تمام شده را ندارند و خلاصه واحدهايي كه با واردات 
بي رويه محصولات مشابه خارجي مواجه اند، بتوانند 
 فعاليت خود را بيشتر كرده و از نيروها بخواهند كه
 اضافه كاري كنند. به گزارش مهر، برخي واحدها 
باوجود توان و آمادگي براي افزايــش توليد، بازار 
مناســبي براي فــروش محصولات شــان ندارند 
و بــه اصطلاح بازار كشــش خريد با تيــراژ بالاي 
محصولات شان را ندارد؛ از اين رو مجبور مي شوند 
تا زمان بهبود شــرايط فروش، سطح توليد خود را 
كاهش داده و با ظرفيت متوسط يا پايين به فعاليت 

ادامه دهند. 

خبر

 ميــاد مــرادي، 
دانشجوي كارشناسي 
ارشــد مديريت منابع 
انساني، دانشگاه عامه 

طباطبايي
در دنياي كنونــي روزبه روز ســازمان ها و محيط 
كســب وكار در حال رشد و نمو هســتند و هر روز 
ســازمان ها و كســب وكارهاي مختلفي به عرصه 
فعاليت مي پيوندند و درواقــع دنياي امروز دنياي 
تخصص مهارت هاي مختلف اســت و ســازمان ها 
در كشــورهاي توســعه يافته به دنبــال افرادي 
هستند كه تخصص، دانش و روحيه آنان برای شان 
ملموس باشــد. اين امر در كشــور ما متاســفانه 
آنچنــان مــورد توجه واقع نشــده اســت چراكه 
از طرفي با توجه به تورم شــديد نيــروي كار افراد 
جوياي كار كمتر به دنبــال علاقه و تخصص خود 
مي روند و صرفا به دنبال جذب در يك ســازمان يا 
كســب وكار براي كسب درآمد هســتند. از طرفي 
خود ســازمان ها و فعالان عرصه كســب وكار لزوم 
انطباق نيروي انســاني با ســازمان يا كسب وكار 
خــود را درك نكــرده  و در اين زمينــه اهميت و 
 توجه لازم را به خــرج نداده اند. ايــن قبيل موارد

 باعث شده كه در كشــورمان اكثر افراد مشغول به 
انجام شغلي باشند كه كمترين علاقه و استعداد را 
در آن دارند. از اين رو اين قضيه مي تواند باعث پايين 
آمدن بهــره وري و همچنين افزايــش هزينه هاي 
آموزش وتلف شدن زمان و هزينه سازمان ها شود. از 
اين رو است كه هر روز رشته هاي مختلف دانشگاهي 
ايجاد مي شوند و روز به روز تخصصي تر و جزئي تر، 
مي شــوند چراكه ســازمان ها به دانش و تخصص 
اين افراد كــه فارغ التحصيل مي شــوند، نياز مبرم 
دارند، از طرفي امروزه هر ســازمان يا كســب وكار 
استراتژي خاص خود را داراســت، به عنوان مثال 
استراتژي يك موسسه خيريه با يك شركت توليد 
پوشاك طبيعتا بســيار متفاوت خواهد بود و براي 
موفق شــدن هر كدام بايد راه مخصوص به خود را 
پيمود ؛از اين رو موفقيت ســازمان ها و كسب وكار 

به انسان هاي شاغل در آن بســتگي دارد و درواقع 
به نوعي اين نيروي انســاني اســت كه شكست يا 
موفقيت يك سازمان و كســب وكار را رقم مي زند، 
در اين جاست كه هر كسب وكار و سازماني با توجه 
به مولفه هايي همچون توليدي، بازرگاني و خدماتي 
بودن استراتژي خاص خود را داراست و بايد سعي 
كند از افرادي براي پيمودن راه موفقيت و پيشرفت 
اســتفاده كند كه دانش، تخصص، روحيه و علايق 
آن ها تا حد زيــادي منطبق با ســازمان و اهداف 
كسب وكار باشد. به عنوان مثال براي سازماني كه 
ايده پردازي و خلاقيت يك نوع ارزش محســوب 
مي شود، نمي توان افرادي را به كار گمارد كه داراي 
يك روحيه رسمي و خواهان تبعيت مطلق از قوانين 
و مقررات در همه زمينه ها هستند و يا برعكس اگر 
رسميت و تبعيت از قوانين و مقررات در سازمان يا 
محيط كســب وكار يك نوع ارزش است، نمي توان 
افرادي را اســتخدام كرد كه به دنبال ايده پردازي 
و خلاقيت هســتند از اين رو لازم است كه قبل از 
هر چيزي استراتژي كسب وكار و سازمان مشخص 
شود و درواقع تعيين كنيم كه در سازمان يا محيط 
كســب وكارمان چه چيزهايي داراي ارزش است، 
چه تخصص ها و دانش هايي مورد نياز است و افراد 
مورد نياز بايد داراي چه نوع روحيه و خلق وخويي 
باشند و بسياري موارد ديگر؛ تنها بر اين اساس است 
كه مي توانيم دست به استخدام و به كارگيري افراد 
منطبق با استراتژي كسب وكار بزنيم. در اين جاست 
كه درصورت انطباق منابع انســاني با اســتراتژي 
كسب وكار و ســازمان اول از همه نياز به آموزش و 
هزينه هاي هنگفت آن كاهش مي يابد و همچنين 
ضايعات و خرابكاري هاي احتمالي پايين آمده و از 
طرفي چون روحيات، دانش، تخصص منابع انساني 
منطبق با اهداف و اســتراتژي كسب وكار است،از 
اين رو موجب ايجاد يك محيط پويا و فعال گشته 
و كاركنان و نيروي انساني از كار خود لذت مي برند 
و طبيعتا تمام موارد بالا منجر به موفقيت و پويايي 
كسب وكار و افراد شاغل در آن مي شود اما آن چيزي 
كه در اينجا حائزاهميت اســت و در انطباق منابع 

انساني با استراتژي كسب وكار كمك شاياني به ما 
مي كند، مساله جذب و استخدام مي باشد؛ اگر در 
جذب و اســتخدام از افراد متخصص و روان شناس 
و كارشــناس بهره ببريم و سعي كنيم با روش هاي 
مختلف افــراد مورد انتظــار خود را شناســايي، 
اســتخدام و جذب كنيــم، كمك شــاياني به ما 

می شود. مساله ديگر اين است انطباق با استراتژي 
و شرايط كســب وكار بايد در تمام سطوح مختلف 
سازماني و مديريتي اجرا شــود و از مدير گرفته تا 
كارشناسان و تكنسين ها و نيروهاي سطح پايين تر 
 هر كدام بايد تا حــدي برخوردار از ايــن انطباق

 باشند. 

همچنيــن در صورتــي كــه احســاس نيــاز به 
آمــوزش و توجيــه بيشــتر داشــتيم، مي توانيم 
با آموزش و توســعه منابع انســاني اين انطباق و 
هماهنگي را بيشتروبيشــتر كنيم تا كســب وكار 
 و ســازمان مان روزبــه روز در محيــط پرچالش

 امروزي موفق تر شود. 

در يک مقاله دانشگاهي بررسي شد 

لزوم انطباق منابع انساني با استراتژي کسب وکار 

شروع هر كسب وكار و حرفه اي ريسك 
و خطرات خاص خود را دارد و ممكن 
است به شكست يا موفقيت بينجامد. 
در استارتاپ هاي ناب ســعي بر اين 
است كه از ميزان ريسك و خطرات تا 
جايي كه ممكن است كم كنند و شانس موفقيت و رسيدن به 

هدف را بالا ببرند. 
امير محســني، عضو اتاق بازرگاني در رابطه با استارتاپ ناب، 
ريشــه و اهداف آن به »كســب وكار« گفت: وظيفه مهم در 
راه اندازي يك كسب وكار، تحقيق براي اعتبار، ارزيابي و توسعه 
ايده يا مفاهيم كسب وكار است. اگر ارزش يك شركت براساس 
تكنولوژي آن شــركت باشد، مهم اســت كه بنيان گذاران از 
مالكيت معنوي ايده هاي خود حفاظت كنند. اســتارتاپ ناب 

يك متدولوژي مدرن، محبوب و موفق كارآفريني است. 
وي درباره استارتاپ ناب گفت: استارتاپ ناب سيستمي است 
براي ساخت يك كسب وكار يا محصول در موثرترين راه ممكن 
براي كاهش ريسك شكســت. در اين رويكرد براي راه اندازي 
كســب وكار و محصول همه ايده هاي محصول و كسب وكار 
فرضياتي تلقي مي شــوند كه بايد با آزمايش كردن سريع در 
بازار اعتبارسنجي شوند. اين رويكرد بر آزمايش كردن علمي، 
بيرون دادن تكرار شدني محصول و بازخورد مشتريان استوار 

است تا به يادگيري معتبر برسد.
محســني توضيح داد: همانند رويه هاي مديريت ناب، فلسفه 
اســتارتاپ ناب به دنبال حذف كارهاي بي فايــده و افزايش 
كارهاي ارزش آفرين طي فاز ساخت محصول است به گونه اي 
كه استارتاپ ها بتـوانند بـدون نيـــاز به سرمايه گذاري هاي 
كلان بيروني، طرح هاي كسب وكار مفصل و محصولي بي نقص، 

شانس موفقيت بيشتري داشته باشند. 
اين كارشناس اقتصادي ادامه داد: كمال در ساخت محصول، 
طرح هاي كســب وكار درازمدت در يك بــازار غيرقطعي يا 
ناشناخته يا مفروضات اعتبارسنجي نشده، همگي چيز هايي 
هستند كه به كاربرندگان استارتاپ ناب از آنها پرهيز مي كنند. 

ريشه استارتاپ ناب
 ERIC( محسني درباره ريشه استارتاپ ناب گفت: اريك ريس
RIES( در سپتامبر ۲008 براي نخستين بار در وبلاگ خود 
از عبارت LEAN STARTUP استفاده كرد. باوجود آنكه 
در آغاز براي شركت هاي با فناوري بالا بود از آن زمان تاكنون 
كاربــرد آن به هر فرد، تيم يا شــركتي كه بــه دنبال معرفي 
محصول يا خدمتي نو در بازار بوده، گسترش يافته است. اكنون 
محبوبيت استارتاپ ناب از زادگاهش ســيليكون ولي بسيار 

فراتر رفته و در سراسر جهان گسترش يافته است. 
ايــن عضــو اتــاق بازرگانــي همچنيــن دربــاره فلســفه 
اســتارتاپ ناب گفت: فلســفه اســتارتاپ نــاب مبتني بر 
 توليــد ناب اســت؛ يــك روش توليــد جديد كــه در دهه 
۶0 ميلادي توســط تويوتا به كار گرفته شــد و به »سيستم 
توليــد تويوتا« هــم معروف اســت و پــس از موفقيت هاي 

تويوتا در دهه هاي بعد، نخست توســط خودروسازان غربي 
و ســپس در صنايع ديگر كاربرد يافت. سيســتم توليد ناب 
به عنــوان هدفش، كاهــش دادن هزينه هــا و مصرف منابع 
براي مواردي كــه ايجــاد ارزش براي مشــتري نمي كند را 
درنظر مي گيرد. درنتيجه به طور خاص متمركز مي شــود تا 
كارها و داشــته ها را در سراســر خط مونتاژ به حداقل مورد 
 نياز براي مشتري برســاند اما درصورت نياز از كارت كانبان

 استفاده مي شود. 
وي گفــت: اســتارتاپ نــاب از تركيــب توليــد نــاب، 
گســترش مشــتريان و توســعه نرم افــزاري چابــك 
 بــه همــراه آموزه هايــي از اســتارتاپ هاي موفــق بــه

 وجود آمد. 

استراتژي خروج
محسني همچنين در رابطه با استراتژي خروج گفت: استراتژي 
خروج يك مفهوم كليدي در برنامه ريزي است و تقريبا درباره 
هر پروژه اي مســتقل از موضوع پروژه تعريف مي شود. براي 
حصول موفقيت در هر كاري مانند شــغل، تحصيل، ســفر، 
پيوند، جدايي و هر چيز ديگري بايد بدانيم استراتژي خروج ما 

چيست، آيا راه بازگشت داريم؟ 
وي توضيــح داد: شــناگران پيــش از آنكه در يك مســير 
طولاني شــنا كنند، راه بازگشــت بــه نقطه شــروع را هم 
درنظــر مي گيرند. حتــي وقتي مغــازه مي رويم تــا لباس 
يا چيــز ديگــري بخريم، ابتــدا بايــد خاطرجمع باشــيم 
كه مي توانيم در صورت لــزوم پس بدهيم يا خير. داشــتن 

 انتخاب خروج از يك تصميم نقــش مهمي در تصميم گيري 
دارد. 

وي ادامه داد: بعد از لشكركشــي به عراق و افغانستان، وقتي 
مهاجمان به مشكلات بزرگ افتادند، فكر و ذكرشان استراتژي 
خروج بود و ديديم در عراق سياســت آمريــكا تغيير كرد و 
استراتژي خروج كليد خورد. در افغانستان نيز استراتژي خروج 
در دســتور كار رهبران ايالات متحده است. در همه جنگ ها 
فرماندهان ضمــن طرح حمله، فكر عقب نشــيني و خروج از 

صحنه عمليات را هم مي كنند.
 اســتراتژي خــروج خــودش يــك علــم اســت. فقــط 
 جنگ نيســت كــه احتياج بــه اســتراتژي خــروج دارد،

 از زدن يك شــركت گرفته تا پيوند با يك گروه سياســي و 

حتي رفتن به آسمان خراش، لازم است راه  درروی آن را هم 
بشناسيم وگرنه در شرايط خطير با مشكل روبه رو مي شويم. 

براي همين در بيشتر ساختمان هاي عمومي علامت استراتژي 
خروج را به ديوار مي زنند و زير آن نقشــه اي از ســاختمان و 
مســير هاي خروجي به نحوي ترسيم شده كه توجه حاضران 
در آن مكان را جلب كند. هدف آن اســت اگر سانحه اي مثل 

آتش سوزي رخ داد، همه بتوانند راه گريز را پيدا كنند. 
برگشــت به وضع نخســتين آنقدر بديهي اســت كه حتي 
مايكروسافت هم گوشي دستش آمده و مفيدترين كليدي را 
كه درست كرده، »كنترل زد« است كه اگر اشتباهي كرديم، 
 )مثلا متني را نوشــتيم و پاك كرديم و بعد پشيمان شديم( 

بتوانيم برگرديم. 

امير محسني در گفتگو با »كسب وكار« از استارتاپ ها مي گويد

استراتژي کاهش ریسك در استارتاپ ناب
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بازدید استاندار اردبیل از پروژه های شهری 
در اولین روز کاری؛

 تقاطع غیرهمســطح شهیدرئیســی 
پروژه  ی شاخصِ مدیریت شهری است

اســتاندار اردبیــل گفت: تقاطع غیرهمســطح 
شهیدرئیســی یکی از پروژه های شــاخص در 
حوزه مدیریت شهری اســت.  به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی روابط عمومی شــهرداری اردبیل، 
مســعود امامی یگانه در جریان بازدید از  تقاطع 
غیرهمسطح شهیدرئیسی اظهار کرد: در اولین روز 
کاری به لحاظ اهمیت پروژه های عمرانی از تعدادی 
از پروژه ها بازدید کردم که از جمله ی این پروژه ها، 

تقاطع غیرهمسطح شهیدرئیسی بود.
وی با بیان اینکه تقاطع غیرهمسطح شهیدرئیسی، 
یکی از پروژه های شاخص مدیریت شهری محسوب 
می شود، افزود: این پروژه ی شاخص با تلاش ها و 
همت شهرداری و شــورای اسلامی شهر در طی 
یک ونیم به پیشرفت قابل توجهی رسیده و ان شالله 

در روزهای آتی شاهد افتتاح آن خواهیم شد.
اســتاندار اردبیل ادامه داد: این پروژه با کوشش 
شــهرداری اردبیل و توســط پیمانکاری قرارگاه 
خاتم الانبیا با اعتبــاری بالغ بر ۷ هــزار میلیارد 
ریال اجرا شده اســت. امامی یگانه بیان کرد: با به 
بهره برداری رسیدن این تقاطع گشایش بزرگی در 
ترافیک شهر انجام و شاهد رفاه شهروندان خواهیم 
بود. همچنین از پیگیری تمام مسئولان از جمله 
مجمع نماینــدگان جهت جذب اعتبــار و اتمام 

سریع تر پروژه ها قدردانی می کنیم.

بازدید خبرنــگاران از پروژه 
بازآفرینی محله دروازه ری قم

دکتر خاکی مدیر عامل سازمان زیباسازی، بهسازی 
و نوسازی اطراف حرم حضرت معصومه در حاشیه 
این بازدید در نشست خبری این پروژه گفت: پروژه 
تحول دروازه ری در مدت ۴ ماه انجام شد ولی قبل از 
آن پروژه جامع مطالعات میدانی تحول محله دروازه 
ری توسط دفتر تسهیل گری انجام شد.  وی ادامه 
داد: در حوزه اجتماعی و فرهنگی و اقتصادی دوره 
های مختلف در محله دروازه ری برگزار شده است. 
می توان گفت این حجم از تملک، بهسازی و ساختن 
در محله شهید پرور دروازه ری در این مدت کوتاه ۴ 

ماهه در کل کشور کم سابقه بوده است.

نشست با بهره برداران بخش 
کمره شهرستان خمین

سید محسن موسوی: با حضور مدیر اداره منابع 
آب شهرستان خمین، نشست صمیمی و مردمی 
با کشــاورزان و بهره برداران روستای کمره این 
شهرستان برگزارشــد. در این نشست مهندس 
حمید رنجبری به وضعیت منابع آبی شهرستان 
خمین اشاره کرد و اظهار داشت: هدف ما مدیریت 
مشارکتی آب با همکاری کشاورزان و بهره برداران 
است که رعایت قوانین و دستورالعمل ها توسط 
این قشر می تواند نقش بســزایی در حفظ منابع 
آبی موجود را ایفا کند. مهندس رنجبری صیانت و 
حفاظت از منابع آب را مهم ترین رسالت و ماموریت 
شرکت آب منطقه ای مرکزی  دانست و گفت: اگر با 
متخلفان منابع آبی برخورد جدی و بدون اغماضی 
صورت می گیرد، در راســتای احیای منابع آبی 
شهرستان و حفظ آب برای نسل های آینده است.

کاشت بیش از 100 هزار گل فصلی 
در میادین و بلوارهای بوشهر 

احسان زمانی، رئیس سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری شهرداری بوشهر، از کاشت بیش از 100 
هزار گل فصلی در میادین و بلوارهای مناطق یک و دو 
این شهر خبر داد.  زمانی در توضیح این اقدام گفت: 
»با هدف افزایش زیبایی بصری شهر و ایجاد طراوت 
در فضای شــهری، انواع گل های فصلــی از جمله 
جعفری پاکوتاه و پابلند، کوکب کوهی، اطلسی ایرانی 
و گازانیا در نقاط مختلف شهر کاشته شده است. این 
برنامه به صورت گسترده و با نظارت مستقیم تیم های 
فضای سبز اجرا شده اســت.«  وی افزود: »گل های 
فصلی به دلیل تنوع رنگ، مقاومت در برابر شرایط 
آب وهوایی و سازگاری با اقلیم بوشهر، انتخاب شده اند 
و بخش قابل توجهی از این کاشــت ها در میادین 
پرتردد و بلوارهای اصلی صورت گرفته است.«  رئیس 
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری با تأکید بر 
ادامه این اقدامات اظهار داشــت: »علاوه بر کاشت 
گل های فصلی، برنامه ریزی هایی برای نگهداری و 
آبیاری منظم این گیاهان انجام شده است تا طراوت 
و شادابی فضای شهری حفظ شود.«  وی همچنین 
از همکاری و حمایت شهروندان در حفاظت از فضای 
سبز قدردانی کرد و گفت: »فضای سبز شهری متعلق 
به همه شهروندان اســت و مشارکت عمومی نقش 

مهمی در حفظ و توسعه این زیبایی دارد.«

مهندس ســعید محسنی 
، مدیر عامل شــرکت برق 
منطقه اصفهان، در نشست 
خبری با اصحاب رســانه  
تصریح کرد: اکنون ۲۳00 
مگاوات انرژی تجدید پذیر با احتساب نیروگاه های 
فولاد مبارکه و پالایشــگاه در نظر گرفته شده که 
انشاالله تا پایان امسال 1۹۵ مگاوات و تا پایان سال 
آینده ۹0۲ مگاوات و تا پایان سال 1۴0۵ به میزان 
11۵0 مگاوات اضافه می گردد و این در حالی است 
که در حال حاضر 11۳ مگاوات نیروگاه خورشیدی 
تجدید پذیر در اســتان دایر داریــم که یکی 10 
مگاواتی در منطقه جرقویه ، 10 مگاوات در شهرک 
علامه مجلســی ، ۲0 مگاوات فــولاد مبارکه ، ۵ 

مگاوات سیمان اردستان و … است.
وی با تشریح وضعیت نیروگاه های استان اصفهان 

اضافه کرد: نیروگاه های شهید منتظری با ظرفیت 
نامی هزار و 600 مــگاوات، نیروگاه اصفهان 8۳۴ 
مگاوات، فــولاد مبارکه ۹۲۴ مــگاوات، نیروگاه 
جنوب اصفهان ۹۵۴ مــگاوات، کارون چهار، هزار 
مگاوات، زواره ۴8۴ مگاوات، کاشان ۴8۴ مگاوات 
و ذوب آهن ۲۴۹ مگاوات بزرگترین نیروگاه های 

برق منطقه ای اصفهان هستند.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای اصفهان تصریح 
کــرد: از ظرفیت هــای نامی نیروگاه های شــهید 
منتظری هــزار و ۵68 مگاوات، نیــروگاه اصفهان 
8۳0 مگاوات، فولاد مبارکه ۷۵0 مگاوات، نیروگاه 
جنوب اصفهان ۷۲0 مــگاوات، کارون چهار، هزار 
مگاوات، زواره ۴10 مگاوات، کاشــان ۴۲۴ مگاوات 
و ذوب آهن ۲۴۹ مگاوات عملیاتی است اما میزان 
تولید آنها نیروگاه های شهید منتظری هزار و 18۴ 
مگاوات، نیروگاه اصفهان ۴۴۷ مگاوات، فولاد مبارکه 
۲۲۳ مگاوات، نیروگاه جنوب اصفهان 6۲0 مگاوات، 
کارون چهار، ۴۲1 مــگاوات، زواره ۳8۵ مگاوات، 
کاشان ۳۹۵ مگاوات و ذوب آهن 1۵6 مگاوات است.

مهندس سعید محســنی مدیر عامل شرکت برق 
منطقه ای اصفهان به پروژه های انجام شــده در 
سال جاری بخصوص پســت ۴00 کیلوولت نجف 
آباد که جزء پروژه های استراتژیک وزارت نیرو می 
باشد اشاره نمود و ابراز امیدواری کرد با مشارکت 
صاحبان صنایع در شهرک های صنعتی گام مؤثری 
برای توســعه نیروگاه های تجدید پذیر در منطقه 
برداشــته شــود تا بتوان علاوه بر افزایش قابلیت 
اطمینان گام موثری برای اجرای قانون مانع زدایی 

از صنعت برق و افزایش تولید برداشته شود .
مهندس ســعید محســنی ، مدیر عامل شرکت 
برق منطقه اصفهان در ارتباط با ســرمایه گذاری 
در بخــش برق و حمایــت برق منطقــه اصفهان 
اظهار کــرد: از همه ســرمایه گذاران برای احداث 
نیروگاه هــای خورشــیدی دعــوت می کنیم که 
در اســتان اصفهــان و چهارمحــال و بختیاری 
سرمایه گذاری کنند و ما هم تسهیل گری خواهیم 
نمود. مهندس سعید محسنی در ارتباط با هزینه 
احداث نیروگاه های خورشیدی افزود: نیروگاه های 

خورشــیدی هر مگاوات به یک و نیم هکتار زمین 
نیاز و سرمایه گذاری ۲۵ میلیارد تومان نیاز دارد.

در ادامه داوود قاســمی ســخنگوی صنعت برق 
اصفهان در خصوص میــزان افزایش مصرف برق 
در تابســتان جاری گفت: افزایش میزان مصرف و 
تقاضای برق در جهان کمتر از پنج درصد اســت 
و وزارت نیرو نیز پیش بینــی افزایش مصرف ابتدا 

چهار، متوسط پنج و بدبینانه شش درصد را کرد، 
اما تقاضای مصرف باعث شد این افزایش پای خود 
را فراتر بگذارد و به 80 هزار مگاوات برسد و در این 
راستا وزارت نیرو مدیریت مصرف را در اولویت خود 
قرار داد و فرهنگ ســازی در این حوزه از اهمیت 
بالایی برخــوردار بود و این میان رســانه ها نقش 

مهمی را ایفا کردند

مدیر عامل شرکت برق منطقه اصفهان:

حمایت از تولید، تشویق سرمایه گذاری احداث نیروگاه های خورشیدی و رفع کسری برق صنایع

خبرنگار - لیلا رضوانی -  در مراســمی که با حضور امام جمعه 
،معاون عمرانی فرماندار کرج ، شــهردار،اعضای شــورای شهر 
و جمعی از مدیران و شــهروندان برگزار شــد ،پارک ســبلان 
با مســاحت ۴۹00 مترمربع و اعتبــار 1۲ میلیــارد تومان به 

بهره برداری رسید. 
شهردار محمد شهر در مراسم افتتاح این پارک ضمن قدردانی از 
زحمات همکاران و همراهی اعضای شورای شهر گفت:این پارک 

با امکانات ورزشی و تفریحی، بخشــی از برنامه جامع مدیریت 
شهری برای بهبود کیفیت زندگی و توسعه فضاهای سبز است.

 مهــرداد حســن زاده ضمــن تســلیت ایــام شــهادت 
 حضــرت فاطمــه زهــرا )ســلام الله علیها( و تبریــک هفته

 بسیج،افزود:
 این پارک به عنوان یکی از پروژه های شــاخص در دست اجرا، 
امکاناتی همچون زمین مینی فوتبال، ست های تندرستی، فضای 
بازی کودکان، فضای سبز، روشنایی، سرویس های بهداشتی و 

نگهبانی را برای ساکنان فراهم می آورد.
وی با تأکید بر اینکه اهتمام مدیریت شــهری ،توسعه فضاهای 
ســبز و گســترش پروژه های محله ای در محمدشــهر است. 
حسن زاده با بیان اینکه این پارک بخشــی از برنامه چهارساله 
شــهرداری اســت که شــامل احداث چهار پارک محله ای در 
سطح شــهر اســت ، ادامه داد: این پروژه ها با هدف ارتقای رفاه 
عمومی، ترویج فعالیت های ورزشــی و ایجاد فضای مناســب 
برای اســتراحت و سرگرمی شــهروندان طراحی شــده اند. تا 

پایان ســال جاری، هر ماه یکی از این پارک هــا افتتاح خواهد 
شد. شــهردار محمدشهر همچنین از اجرای ســایر پروژه های 
بزرگ شهری خبر داد و اظهار کرد:در ســال های اخیر، یکی از 
اولویت های ما ایجاد منابع درآمدی پایدار برای شهر بوده است. 
پروژه هایی همچون پارکینگ طبقاتی، بازارچه زیتون، نارنج و 
شقایق در حال اجرا هستند که در همکاری با بخش خصوصی، 
 ظرفیت های جدیدی برای تأمین درآمد و بهبود خدمات شهری 

فراهم می آورند.
وی افزود:پارک تندرســتی که در محله هــزار واحدی در حال 
ساخت است، یکی دیگر از پروژه های مهم ماست که با مساحت 
1۳ هزار مترمربع و اعتباری بالغ بر 60 میلیارد تومان، به عنوان 
بزرگ ترین پارک ورزشی منطقه شــناخته می شود. این پارک 
امکانات ورزشی پیشرفته و حتی فضاهای مخصوص ورزش های 
ساحلی را برای ساکنان استان البرز فراهم می آورد، که اولین بار 

در استان به این شکل اجرا خواهد شد.
حسن زاده ضمن قدردانی از همکاری و همراهی همه همکاران 

شهرداری ،شورای شــهر و پیمانکاران پروژه ها خاطرنشان کرد 
:همه همکاران و پیمانکارانی که در ســاخت این پارک و دیگر 
پروژه ها نقش داشتند، از حوزه عمران، خدمات شهری و معاونت 
توسعه مدیریت و منابع، با تلاش شبانه روزی خود باعث شدند تا 
این پروژه ها به مرحله بهره برداری برسند. باید از همه عزیزانی که 

در این راه همراهی کردند، صمیمانه تشکر کنم.
شهردار محمدشهر همچنین از مســئولان محترم، به ویژه امام 
جمعه محترم شــهر حضرت حجت الاســلام غضنفری، معاون 
فرمانداری شهرستان کرج مهندس عسگری، و اعضای محترم 
شورای اسلامی شهر که در این مراسم حضور داشتند، قدردانی 

کرد.
حسن زاده با اشاره به آینده توسعه پذیر محمدشهر خاطرنشان 
کرد :ما همچنان در تلاش خواهیم کرد تا پروژه های بیشــتری 
برای رفاه مردم محمدشــهر اجرا کنیم و افتتــاح هر یک از این 
پروژه ها برای ما گام مؤثر در راســتای ایجاد شهری زیبا، آرام و 

پایدار است.

اندیشه -زهرا قره باغی-: دومین مرحله تعمیرات اساسی و بازسازی 
اتوبوس های ســازمان حمل و نقل عمومی شهرداری اندیشه به اجرا 

درآمد .
بهروز کاویانی شهردار اندیشه با اعلام این خبر گفت، یکی از تمهیدات 
مهم شهرداری اندیشه با توجه به پیش بینی های انجام گرفته بازسازی 
اتوبوس های حمل و نقل عمومی این شهر بدلیل محدودیت های پیشرو 
تا واگذاری اتوبوس های جدید بود که مرحله اول این طرح در تابستان به 
اجرا در آمد و خوشبختانه طبق زمانبندی تعیین شده مرحله بعدی این 

طرح آغاز و مراحل عملیاتی خود را سپری می نماید . بهروز کاویانی با 
اشاره به تلاشهای خستگی ناپذیر پرسنل سازمان مدیریت حمل و نقل 
این شهرداری افزود، بدون تردید اگر کوشش و همت مضاعف همکاران 
ما در این سازمان نبود نمی توانســتیم در کوتاه ترین زمان نسبت به 
اجرای دو مرحله از این طرح اقدام نماییم که بر خود وظیفه می دانم 
از تک تک این عزیزان و همدلی و همراهی اعضای شورای اسلامی در 

تصویب لوایح آن قدردانی نمایم.
شــهردار اندیشــه در ادامــه افــزود : ایــن اقــدام در راســتای 

حمایــت از بهــره بــرداران و  رضایتمندی شــهروندان شــریف  
در دســتور کار قرار گرفت تا بتوانیم  در راســتای اجــرای الگوهای 
 اســتاندارد مدیریــت شــهری خدمات بهتــری را به شــهروندان 

ارائه بدهیم .
وی یادآور شد، در کنار این اقدامات پیگیری های مستمری در حال 
انجام است تا تعدادی اتوبوس نو را نیز به ناوگان حمل و نقل عمومی 
اضافه نماییم که به جد به دنبال این مهم هستیم تا با کیفیت بیشتری 

نسبت به ارایه خدمات در حوزه حمل و نقل عمومی باشیم .

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه چهارمحال 
و بختیاری از افزایش ۹ درصدی مصرف بنزین در هشــت ماه 

گذشته امسال خبر داد
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه چهارمحال و بختیاری، مدیــر منطقه گفت: این میزان 
افزایش مصرف بنزین در بازه زمانی اول فروردین تا پایان آبان ماه 
امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال در چهارمحال و بختیاری 
به ثبت رسیده و در این مدت، متوسط مصرف روزانه بنزین در 

سطح استان بیش از 1میلیون و۲۷۳ هزار لیتر گزارش شده است.
این مقام مسوول افزود :مصرف نفتگاز در هشت ماه گذشته 0.8 
درصد در مقایسه با مدت مشابه پارسال افزایش داشته است و در 
این مدت بیش از 1۹۹میلیون لیتر نفتگاز به مصرف کنندگان 

عرضه شده است .
همچنین تیموری بیان کرد: درآبان ماه سال جاری مصرف بنزین 
در استان11.1درصد افزایش  داشــته و متوسط مصرف روزانه 
بنزین در ماه گذشــته بالغ بر 1میلیون و ۲۲8 هزار لیتر به ثبت 

رسیده است و نفت گاز نیز  در ماه قبل در مقایسه با مدت مشابه 
در سال گذشته حکایت از رشد ۵.۲ درصدی دارد و در این بازه 
زمانی بالغ بر ۲۷ میلیون لیتر نفتگاز به مصرف مصرف کنندگان 

رسیده است.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه چهارمحال 
و بختیــاری بیان نمــود که تمام شــهروندان بایــد در هنگام 
سوخت گیری به نکات ایمنی در خصوص مراقبت از کارت سوخت 
شخصی توجه کنندو از قرض دادن آن به دیگران خودداری نموده 

و همیشه مراقب تراشه کارت ســوخت خود باشندو در صورت 
مشاهده هر گونه خراشیدگی یا دســتکاری روی آن، از کارت 
اســتفاده نکرده و برای صدور المثنی از طریق مراجعه به دفاتر 

پلیس + 10 اقدام کنند .
وی تأکیــد نمــود شــهروندان بــا رعایــت دقــت در حفظ 
ونگهدای کارت ســوخت شــخصی،  در جایگاه عرضه سوخت 
 خودشــان کارت را در دســتگاه کارتخوان قرار داده و تراکنش 

را انجام دهند.

همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید و شروع کلاس های درس، 
دانش آموزان دوره ابتدایــی با حضور در خانــه فرهنگ آب با 
راهکارهای فرهنگ مصرف درســت در خانه فرهنگ آب آبفای 

استان اصفهان بیش از پیش آشنا می شوند.
رئیس خانه فرهنگ آب آبفای استان اصفهان گفت: دانش آموزان 
در خانه فرهنگ آب با بستن پیمان دوستی با آب متعهد می شوند 
ضمن استفاده درست از آب، در راستای گسترش فرهنگ مصرف 

بهینه آب بین خانواده و جامعه نیز تلاش نمایند.

زهره تشــیعی گفت: امسال نیز همچون ســال های گذشته با 
آغاز سال تحصیلی1۴0۴-1۴0۳، فعالیت های فرهنگ سازی 
مصرف بهینه آب از ســوی خانه فرهنــگ آب با هدف فرهنگ 
 ســازی مصرف بهینه آب در بین دانش آموزان در دســتور کار 

قرار دارد.
وی در ادامه افــزود: در خانــه فرهنگ آب، دانــش آموزان به 
عضویــت گــروه حامیــان آب درآمــده و در اجــرای برنامه 
هــای فرهنگــی در مــدارس فعالیــت دارنــد و متعهد می 

 شــوند که از آب حفاظت نمــوده و آن را درســت اســتفاده 
کنند. رئیس خانه فرهنگ آب آبفای اســتان اصفهان با اشــاره 
به فرهنگ ســازی آب در مدارس تصریح کرد: آنچه در مدرسه 
آموزش داده می شــود سال های ســال با فرد همراه است و آن 
را رعایت می کند، این در حالیســت که در خانــه فرهنگ آب 
تلاش می شود تا فرهنگ مصرف بهینه آب را در جامعه نهادینه 
 کنیم و درصدد هســتیم این مســئله مهم را از دانش آموزان 

شروع کنیم.

به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان ســمنان، مجید عرفانی تبار اظهار داشــت: با هدف ارائه 
خدمات کیفی به تمامی کاربران جاده ای در فصول ســرد سال 
6۵ دستگاه انواع ماشین آلات نمک پاش، برف روپ، کمپرسی و 

گریدر آماده سازی شده است.
وی ادامه داد: در همین راستا یک دستگاه لودر مختص راهداری 
زمستانی نیز خریداری و به ناوگان راهداری استان سمنان اضافه 

شده است.
رئیس اداره ماشین آلات اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان از بازســازی و انجام تعمیرات ماشین آلات راهداری 
پرکاربرد در طرح زمســتانه خبر داد و افــزود: فرآیند تعمیر و 
نگهداری ماشــین آلات راهداری با هــدف افزایش بهره وری و 

استفاده حداکثری از ظرفیت ماشــین آلات و ناوگان راهداری 
استان انجام شده است.

وی تاکید کرد: با توجه به عمر بالای ناوگان، هر ساله بخش مهمی 
از اعتبارات صرف هزینه ی بازآماد، تعمیر، نوســازی و بازسازی 

ماشین آلات راهداری می شود.
عرفانی تبار در ارتباط با خرید ملزومات راهداری زمستانی گفت: 
در همین ارتباط بیش از ۵ هزار تن شن و نمک خریداری و در بین 

راهدارخانه های استان توزیع شده است.
عرفانی تبــار از پیش بینــی مخــازن ویژه نمــک در مناطق 
نیمه کوهستانی در این استان خبر داد و افزود: کیسه های نمک 
با هدف استفاده در شــرایط نامســاعد آب و هوایی در مناطق 

پیش بینی شده، جانمایی و ذخیره سازی شده است.

رئیــس اداره ماشــین آلات اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان از آمادگــی همه ماشــین آلات راهداری این 
اســتان برای خدمات رســانی در طرح زمســتانه خبــر داد و 
گفــت: اداره کل راهداری و حمــل و نقل جاده ای اســتان هر 
ســاله با بســیج همه امکانــات خود تمــام توان خــود را در 
 راســتای برقراری تــردد ایمــن و روان در محورهای اســتان 

بکار می گیرد.
عرفانی تبار محورهای مواصلاتی استان را از پرترددترین راه های 
کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: عبور سالانه بیش از ۲0 میلیون 
زائر و گردشگر از اســتان، محورهای استان سمنان را به یکی از 
کریدورهای پرتردد در کشور تبدیل کرده و از همین رو راه های 

استان نیازمند نگاه ویژه تری است.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

با حضور امام جمعه ،معاون فرماندار کرج ومدیریت شهری محمد شهر ؛   پارک تفریحی ورزشی سبلان در محمدشهر به بهره برداری رسید

اجرای دومین مرحله بازسازی و اورهال اتوبوس های سازمان حمل و نقل عمومی شهرداری اندیشه

رشد9درصدی مصرف بنزین در چهارمحال و بختیاری

آغاز سال تحصیلی با فرهنگ سازی مصرف درست آب در خانه فرهنگ آبفای استان اصفهان

 سمنان از آماده سازی ۱۶۰دستگاه انواع ماشین آلات سبک ، سنگین و نیمه سنگین راهداری برای طرح زمستانه امسال خبر داد

خبر

استان ها



8

info@kASBOKARNEWS.irروزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3172 دوشنبه 12 آذر ماه1403
ی

www.kASBOkARNEwS.iR

I N FO@biznews. ir

ین
 آذ

گل
پ:  

چا
30

00
48

00
ك:

يام
پ

w
w

w
.k

A
S

B
O

k
A

R
N

E
w

S
.iR

ت: 
ساي

ب 
و

ne
w

sk
as

bo
ka

r@
gm

ai
l.c

om
ي: 

يك
رون

كت
س ال

در
آ

كار
ب و 

كس
ي 

صاد
 اقت

ي و
هنگ

 فر
مه

ز نا
رو

    3
17

ه  2
مار

 | ش
تم

هش
ل 

 سا
|1

40
ه 3

ر ما
 آذ

12
ه|  

شنب
دو 

ش
رنو

 مه
ينا

ر م
دكت

ل: 
سئو

رم
دي

 و م
ياز

امت
ب 

اح
 ص

ش
رنو

  مه
ينا

ر م
دكت

ر: 
ردبي

س
انه

رس
ن 

یرا
مد

 و 
تی

دول
ير

  غ
ای

ه ه
نام

وز
ی ر

صنف
ن 

جم
و ان

عض

ش،
مای

 آز
 پل

د از
، بع

مد
ل اح

ل آ
جلا

راه 
زرگ

ن ب
يابا

ن، خ
هرا

ي:ت
شان

ن
م  

هار
ه چ

طبق
ع(،

ضا )
م ر

 اما
ان

ختم
 سا

ی،
نوب

ز ج
سب

سر
ن 

يابا
ی خ

رو
روب

 1
55

79
17

11
3 :

تي
پس

كد
 

كار
ب و 

كس
ع:  

وزي
ت

w
w

w
.k

A
S

B
O

k
A

R
N

E
w

S
.iR

ی :  
ه ا

رف
ق ح

خلا
ه ا

 نام
ين

آي

w
w

w.
ka

sb
ok

ar
ne

w
s.i

r :ر
 كا

ب و
كس

ی 
خبر

اه 
ايگ

پ
66

56
28

01
   ،6

69
15

26
8   

،66
91

73
12

ها : 
ی 

گه
ن آ

زما
 سا

ت
ن ثاب

 تلف
       

48
00

09
36

ر : 
 كا

ب و
كس

مه 
زنا

رو
44

29
94

06
س: 

فاك
اده

ش ز
دادا

رم 
: اك

ی ها
گه

 و آ
ن ها

ستا
هر

ن ش
زما

 سا
دير

م
17

حد 
2، وا

75
ک 

 پلا
ی،

مال
ه ش

زاد
مال

ن ج
يابا

ب، خ
قلا

ن ان
يدا

ها:م
ان 

ست
هر

ن ش
زما

 سا
فتر

د
آخر

 کسب و کار

تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

داستان جذاب تاسيس يكي از بزرگ ترين دانشگاه هاي جهان
نقل شده خانمي با لباس كتان راه راه وشوهرش با كت وشلوار دست دوز و كهنه در 
شهر بوستن از قطار پايين آمدند و بدون هيچ قرار قبلي راهي دفتر رئيس دانشگاه 
هاروارد شدند. منشي با خودش فكر مي كرد اين زوج روستايي هيچ كاري در هاروارد 
ندارند و احتمالا اشتباهي وارد دانشگاه شده اند.  مرد به آرامي گفت: »مايل هستيم 
رئيس را ببينيم.« منشــي با بي حوصلگي گفت: »ايشان امروز گرفتارند.« خانم 
جواب داد: »ما منتظر خواهيم شد.«منشي ساعت ها آنها را ناديده گرفت و به اين 
اميد بود كه بالاخره دلسرد شوند و پي كارشان بروند اما اينطور نشد. منشي كه ديد 
زوج روستايي پي كارشان نمي روند، سرانجام تصميم گرفت براي ملاقات با رئيس 
از او اجازه بگيرد و رئيس نيز بالاجبار پذيرفت. رئيس با اوقات تلخي آهي كشيد و از 
دل رضايت نداشت كه با آنها ملاقات كند. به علاوه از اينكه اشخاصي با لباس كتان   
راه راه وكت وشلواري دست دوز و كهنه وارد دفترش شده اند خوشش نمي آمد. خانم 
به او گفت: ما پسري داشتيم كه يك سال در هاروارد درس خواند. او اينجا راضي بود 
اما حدود يك سال پيش در حادثه اي كشته شد. شوهرم و من دوست داريم بنايي 
به يادبود او در دانشگاه بنا كنيم. رئيس با ناراحتي گفت: خانم محترم ما نمي توانيم 
براي هركسي كه به هاروارد مي آيد و مي ميرد، بنايي برپا كنيم. خانم به سرعت 
توضيح داد: آه نه، نمي خواهيم مجسمه بسازيم. فكر كرديم بهتر باشد ساختماني 
به هاروارد بدهيم. رئيس لباس كتان راه راه و كت و شلوار دست دوز و كهنه آن دو را 

برانداز كرد و گفت: يك ساختمان!
مي دانيد هزينه يك ساختمان چقدر است؟ 

ارزش ساختمان هاي موجود در هاروارد 7 و نيم ميليون دلار است. خانم يك لحظه 
سكوت كرد. رئيس خشنود بود. شايد حالا مي توانست از شرشان خلاص شود. 

زن رو به شوهرش كرد و آرام گفت: آيا هزينه راه اندازي دانشگاه همين قدر است؟ 
پس چرا خودمان دانشگاه راه نيندازيم؟ شوهرش سر تكان داد. 

رئيس سردرگم بود. آقا و خانم ليلاند- استنفورد بلند شدند و راهي كاليفرنيا شدند، 
يعني جايي كه دانشگاهي ساختند كه تا ابد نام آنها را برخود دارد. دانشگاه استنفورد 

از بزرگ ترين دانشگاه هاي جهان، يادبود پسري كه هاروارد به او اهميت نداد.

تحليل و تجويز راهبردي
فارغ از واقعيت داشتن و صحت چنين روايتي، اينگونه اتفاقات مشابه پيرامون ما 

شكل مي گيرد ولي ما مي توانيم از اين داستان واقعي يا خيالي 3 نكته بياموزيم: 
1- توانمندي ها و قابليت هاي انسان زبان ندارند. بنابراين نهفته هستند. پس بهتر 
است كه هميشه فرض كنيم انساني با مجموعه اي از توانمندي هاي نهفته پيش روي 
ما نشسته است. دستكم اين است كه هيچ گاه به او بي احترامي نمي كنيم. شايد 
كارمند جوان و لاغراندامي كه هم اكنون پيش روي شــما نشسته است صاحب 

بهترين ايده كسب وكاري در چند سال اخير باشد.
2- در صورتي كه با شما برخورد نامناسبي شد و شما طرد شديد، اصلا به فكر انتقام 
نباشيد. بهترين روش انتقام گرفتن اين اســت كه كاري كه ديگران مي گويند و 
مي گفتند نمي توانيد انجام دهيد، به بهترين شكل ممكن انجام دهيد. انرژي خود 

را در جهت ساختن و نه تخريب و انتقام هدايت كنيد.
3- هميشه از خود بپرسيد با اين منابعي كه دارم بهترين كاري كه مي توانم انجام 
دهم، چيست؟ )منظور از منابع، دانش، پول، اعتبار، روابط، اطلاعات، زمين، نيروي 
انساني و... هر چيزي است كه مي تواند خلق ارزش كند( از خود بپرسيد اگر همين 
منابع در اختيار ديگري بود با اين منابع چه مي كرد؟ آنگاه دريچه اي از ايده هاي 

خلاقانه پيش روي شما گشوده خواهد شد. 
دكتر مجتبي لشكربلوكي
@Dr_Lashkarbolouki

استراتژيست

B2B 5 توصيه د    ر فروش
ادامه از شماره گذشته:

2- اين تصور كه شــما به جاي يك 
مصاحبه تجــاري د    ر حال تماس فروش 

هستيد    
عبارت تماس فروش د    يگــر جايگاه چند    اني 
د    ر فروش هاي موفق ســازماني نــد    ارد    . هيچ 
 كس فرصت شــنيد    ن صحبت هــاي تلفني 
يك فروشند    ه را ند    ارد     اما مصاحبه هاي تجاري 
متفاوت هســتند    . يك مصاحبه د    اراي هد    في 
مرتبط با كســب و كار اســت كه براي تمامي 
طرفين و شــركت كنند    گان روشــن اســت. 
واژه مصاحبه مستلزم كســب آماد    گي براي 
انجام آن است ، هم كســب آماد    گي از سمت 
مصاحبه كنند    ه و هم كسب آماد    گي از سمت 

مصاحبه شوند    ه.
3- ايــن تصور كه شــركت بد    ون 
شفافيت عملكرد     شما از تلاش هاي تان د    ر 

فروش سازماني حمايت خواهد     كرد    
اگر مي خواهيد     منابع مورد     نيازتان براي جذب 
مشتري را از جانب سازمان تان د    ريافت كنيد     
اقد    ام به گزارش د    هي منظم كنيد    ، به نحوي كه 
مشخص كند     توانسته ايد     منابع د    ر اختيارتان را 

تبد    يل به مشتري و سفارش كنيد    . 
4- ند    اشتن چشم اند    ازي روشن از 

الزامات فروش به مشتري
د    ر مراحل اوليه فرايند     فروش B2B د    ريابيد     
كه مشتري انتظار د    ارد     پس از سرمايه گذاري 
چه نتيجه اي را به د    ست آورد     و كد    ام چشم اند    از 

خود     را محقق كند    . 
5- فراموش كرد    ن اين نكته كه شما 

با مرد    م كار مي كنيد     نه شركت ها
مطمئنا سازمان ها با چالش هاي زياد    ي مواجه 
مي  شــوند     و براي رفع مســائل خود     به د    نبال 
راهكاري مي گرد    ند     اما اين كاركنان آن سازمان 
هستند     كه بايد     راهكارهاي مناسب را شناسايي 
و براي تهيــه آن اقد    ام كنند    . انســان ها د    اراي 
عواطف، علايق، سوگيري، عد    م تمايل، سليقه ها، 
نقاط كور، بي منطقي و صد    ها عامل غيرمنطقي 
د    يگري هســتند     كــه تصميم گيري شــان را 

تحت الشعاع قرار مي د    هد    .

اورژانس کسب و کار مهارت های مديريتی

ستار محمودي
تئوري بازي ها يكي از مهم تريــن ابزارهاي مديريت 
 استراتژيك اســت. بازي موقعيتي است كه حداقل
 دو بازيگر تصميماتي مي گيرند كه تصميم هر بازيگر 
بر بازي ديگري تاثيرگذار است. براي استفاده از تئوري 
بازي ها دو پيش فــرض مهم را بايد مدنظر داشــت: 
1- بازيگران اين بازي عقلاني رفتار مي كنند، بدين 
معنا كه به دنبال بيشــينه كردن سود خود هستند. 
2- هر بازيگر مي داند كه بازيگر مقابل به دنبال بيشينه 

كردن سود خود است. 
كار تيمی

پيچيدگي و حجم كارها در اغلب شركت ها به گونه اي 
است كه مديران مجبورند كاركنان خود را به صورت 

تيمي چينش كنند تا چند نفر از آنان همزمان روي 
يك پروژه متمركز شوند. براي ساده سازي مدل فرض 
مي كنيم يك تيم دونفره داريم كــه بايد يك پروژه 
مشترك را به انجام برســانند تا مديرشان يك پروژه 
جديد را در هيات مديره ارائه كنــد. اگر هر دو طرف 
روي پروژه كار كنند، پاداشــي معادل يك ميليون 
دريافت مي كنند. با اين شــرايط هر بازيگر دو اقدام 
مي تواند انجام دهد: 1. پروژه محول شــده از طرف 
مدير را انجام دهد، 2. تنبلي كند. البته در انتخاب دوم 
يك پيش فرض پنهان نيز وجود دارد: فرد به صورت 
خودخواهانه تصور مي كند كه همكارش پروژه را به 
پايان مي رساند و او ضمن تنبلي كردن يا انجام دادن 
كارهاي شــخصي از منافع انجام پروژه نيز بهره مند 

مي شود. اين پيش فرض نهفته باعث مي شود كه روح 
تنبلي و خودخواهي در افراد بيدار شــود و كاركنان 
وسوسه شوند كه روي تلاش بازيگر همكار بدون توجه 
به واكنش او به رفتار خود حساب كنند و تنبلي پيشه 
كنند. خودخواهي كه از صفات غالب انسان هاست، 
باعث مي شــود اغلب پروژه هاي تيمي دچار ميل به 
 تنبلي و كاهــش كارايي به انــدازه تنبل ترين عضو

 تيم شوند. 
شايد بپرسيد براي رهايي از اين معضل چه بايد كرد؟ 
جواب ساده و سريع: »مدير بايد به گونه اي شرايط بازي 
را تنظيم كند و مطلوبيت هاي طرفين را تغيير دهد 
كه نقطه تعادل بازي از تنبلي كردن طرفين به سمت 

مشاركت طرفين تغيير كند.«

تئوريتنــبلها

2كليد         شروع كسب وكار بد        ون پول
اجازه ند        هيد         ند        اشتن سرمايه شما را از شروع 
كرد        ن كسب وكار بازد        ارد        . با ما د        ر اين نوشتار 
همراه باشيد         تا 2 كليد         شروع كسب وكار بد        ون 
پول را بشناســيد        . اين گام ها را طي كنيد         تا 

همين امروز كسب وكارتان را آغاز كنيد        . 
»من مي خواهم يك كسب وكار را آغاز كنم اما 
هيچ پولي ند        ارم.« شروع كسب وكار بد        ون پول 
چيزي است كه هرزمان با كارآفرينان مشتاق كار مي كنم بارها و بارها اين جمله را 
از آنها مي شنوم. بسياري از آنها ايد        ه هاي خوبي د        ارند        ، اما تصور مي كنند         براي شروع 
به يك طرح كسب وكار طولاني و مقد        ار زياد        ي پول نقد         احتياج د        ارند        . واقعيت اين 
است كه اكثر كارآفرينان موفق با حد        اقل سرمايه و منابع كسب وكارشان را راه اند        ازي 
مي كنند        . اگر نسبت به كاري كه انجام مي د        هيد         خيلي اشتياق د        اريد        ، روش هاي 
زياد        ي براي به انجام رســاند        ن كارها وجود         د        ارد        . د        ر اد        امه 2 كليد         آمد        ه است كه 
كارآفرينان موفق براي ساختن شركت هاي پررونق و براي شروع كسب وكار بد        ون 

پول از آن استفاد        ه مي كنند        . 
۱. گروهي از مشاوران رايگان را به خد        مت بگيريد        

نيكل د        بوم مد        ت 11 سال به صورت حرفه اي د        ر ورزش سه گانه فعال بود        . او د        رباره 
پوشاك ورزشي زنان چيزهاي زياد        ي مي د        انست اما د        رباره صنعت پوشاك چيزي 
نمي د        انست. راهكار او يافتن گروهي از مشاوران بود        ، كساني كه بتوانند         چيزهاي 
لازم را به او بياموزند         و او را بــه رابطان د        يگر معرفي كنند        . نيكل توضيح مي د        هد        : 
»هنگامي كه شروع كرد        م 1۰ بار د        ر هفته د        يد        ارهايي به صرف قهوه د        اشتم. من 
فقط شروع كرد        م به صحبت با آد        م ها و جمع آوري اطلاعات.« نتيجه نهايي: نيكل 
منابع مورد         نيازش را پيد        ا كرد        ، شركتش را راه اند        ازي كرد         و تاكنون د        ر حوزه د        امن 
خانم هاي د        وند        ه بيش از 2۵ ميليون د        لار فروخته است. مشاوران او نقش عظيمي 

د        ر موفقيتش د        اشته اند        . 
2. يك سرمايه گذار مشتاق پيد        ا كنيد        

يكي از اهد        اف ساختن گروه مشاوران يافتن شركايي است كه بخواهند         د        ر شركت 
شما مشاركت كنند        . جف وستر يك مثال فوق العاد        ه است. جف مي خواست د        ر 
سيسترز واقع د        ر اورگن، يك آهنگري به سبك قد        يم بسازد        . او يك پيشكسوت 
ثروتمند         پيد        ا كرد         كه قبلا د        ر حرفه خود         يك مغازه آهنگري باز كرد        ه  بود        . اين فرد         
تكه اي زمين به جف د        اد         و سرمايه مغازه جد        يد         او را تامين كرد        . سپس جف به او سفته 

د        اد         تا به مرور زمان بتواند         پول او را بپرد        ازد        ، چيزي كه جف از عهد        ه آن بر مي آمد        . 
منبع : اينترپرينر 
ترجمه: بازد        ه

آگاهی

4 وظيفه مديريتي مهم در كسب وكارهاي اينترنتي
فضاي كاري كسب وكارهاي نوپا خيلي جالب و جذاب است. محيط 
يكپارچه، تخت ، بدون ديوار يا پارتيشن، ميز پينگ پنگ، فوتبال دستي، 
ايكس باكس، ساعات كار غيراداري و حتي پوشش غيررسمي. وقتي 
براي نخســتين بار وارد اين مجموعه ها مي شويد خيلي سخت است 
كه بفهميد چه كسی رئيس است، چه كسی توسعه دهنده و چه  كسي 
منشي، چرا كه برخلاف عرف شركتي و سازماني هيچ چيز سر جاي 
خودش نيســت. اين روش كار مزيت هاي زيادي دارد و معروف است 
كه گوگل و ساير غول هاي فناوري سنت شكن ترين شركت ها در اين 
زمينه اند، اگر تصاوير شركت هاي بزرگ را ببينيد، به خوبي اين ساختار 
را مي توانيد حس كنيد. نكته  مهمي كه نبايد فراموش شود، اين است 
كه اين قانون شكني چيدمان و ساختار دوستانه، دليل بر نبود سازوكار 
اصولي و تقسيم وظايف نيست. فرقي نمي كند كه تيم دوستانه مستقر 
در يك پاركينگ هستيد يا يك شركت رســمي يا كسب وكاري كه 

غيرحضوري و با دوركاري اداره مي شود. 
هنر يك كارآفرين يا مدير كسب وكار اينترنتي اجرايي كردن يك ايده، 
راه انداختن يك سايت و تشــكيل دادن يك تيم نيست. تمام موارد 
ذكر شده شرط لازم هستند، مهم ترين وظيفه يك كارآفرين همسو 
كردن مهارت هــا، توانايي ها و خصوصيات فــردي اعضای تيم براي 
توليد خدمات يا محصول نهايي اســت. اين تمركز و همسويي بدون 
تعيين شرح وظايف مشخص امكان پذير نيست. گاهي سازوكارهاي 
بهينه شده در يك شركت با قوانين خشك و ساعات كار كاملا رسمي، 
مقاومت زيادي در برابر تغييرات نشان مي دهد، گاهي هم دوستي و 
صميميت اعضای تيم به همراه آرزوهــاي بلندپروازانه تصور نياز به 
تعيين شرح وظايف را از بين مي برد. شــرح وظايف تعريف شده در 
اين مطلب مي تواند براساس افق، وسعت و استراتژي هر كسب وكار 
جزئيات متفاوتي داشته باشد اما در ضرورت وجود آن ترديدي نيست. 
اگر به تنهايي يك كسب وكار اينترنتي را ايجاد كرده و اداره مي كنيد، 
باز نيازمند اين تقســيم بندي وظايف و قرار گرفتن در نقش هاي آن 

حتي به طور موقت هســتيد. برخي از وظايف از قبل شناخته شده 
هستند، مثل امور اداري، مالي و منابع انساني. ما در 

اينجا به مواردي كه مستقيما در فرايند توسعه 
تاثيرگذارند، مي پردازيم، يعني شــرح 
وظايفي كه اگر براي آن برنامه مشخصي 
نداشته باشيد نه تنها جاي خيلي دوري 

نخواهيد رفت، بلكه ممكن است به 
عقب هم برگرديد. 

۱- مدير بازاريابي 
در تجارت كسي كه مشتري دارد 

تقريبا اصــل كار را در اختيار دارد. 
كسب وكار بدون مشــتري چيزي 

نيســت جز آرزوهاي تحقق نيافته، 
نخســتين و مهم ترين وظيفه بخش 
بازاريابي جذب و حفظ مشتري است. 
شــرح و اجراي اين وظيفه مهم بايد 
در اولويت كســب وكار شما قرار گيرد 

چون وظيفه آن پيدا كردن و حفظ اصل 
كار است. بسياري از متخصصان معتقدند 

فرايند بازاريابي بايد قبــل از ورود به بازار 

آغاز شود. شناسايي درســت كاربران، روش دسترسي و تبديل آنها 
به مشــتري، تحقيقات بازار، بازاريابي محتوا، بازاريابي رســانه هاي 
اجتماعي، بازاريابي پســت الكترونيك، مديريت تبليغات آنلاين و 
آفلاين و بازاريابي موتورهاي جستجو از مهم ترين وظايف اين مدير 
است. دانش بازاريابي قابل تعميم به انواع كسب وكارهاست اما كسي 
كه به عنوان يك مدير بازاريابي در اينترنت فعاليت مي كند بايد تجربه و 
اطلاعات دقيقي از وضعيت فروش كالا و خدمات در اينترنت، ابزارهاي 
تحليل و مديريت اطلاعات داشته باشد. متاسفانه گاهي بازاريابي با 
تبليغات اشتباه گرفته مي شود كه همين اشتباه باعث هدررفت هزينه 
و زمان براي تبليغاتي مي شود كه هيچ برنامه ريزي اصولي پشت آن 
نيســت. فعاليت مدير بازاريابي بايد در چارچوب برنامه اســتراتژي 
كسب وكار باشد و تبليغات تنها يكي از روش ها و ابزارهاي بازاريابي 
است. به نظر من دانش و توانايي بازاريابي است كه ايده و بستر خلق 
شــده را تبديل به يك تجارت مي كند، چرا كه اگر غير از اين بود هر 

وب سايت الان يك تجارت محسوب مي شد. 

2- مدير محصول
در هر كســب وكار اينترنتي يك يا تعدادي محصول و خدمات براي 
فروش وجود دارد. مدير محصول مســئول تك تك اين محصولات يا 
خدمات قابل فروش نيست، بلكه مســئول فرايند هاي شكل دهنده 
كل كسب وكار و نحوه تعامل كاربر با اين فرايندهاست. پس وقتي از 
محصول در يك كسب وكار اينترنتي صحبت مي كنيم منظور در درجه 
اول بستر اصلي فعاليت يعني ســايت، نرم افزار يا اپليكيشن موبايل 
است و در درجه دوم فرايندي است كه در درون هر يك از اين بخش ها 
براي فروش كالا يا خدمات انجام مي شود. وظيفه اصلي مدير محصول 
سنجش، ارزيابي و بهبود تعامل كاربران با فرايندهاي يك كسب وكار 
است. مثلا مشكلات كاربران يك فروشــگاه آنلاين هنگام مشاهده 
مشخصات كالا، سهولت سفارش و مواردي مثل اين است. پس مدير 

محصول كسي است كه محصول مورد نياز را در زمان مناسب براي بازار 
مناسب ارائه مي كند. اين محصول الزاما يك كالا يا خدمات نيست، بلكه 
ممكن است يك تغيير براساس نياز كاربران باشد، براي همين است 
كه وظايف مدير محصول و مدير تجربه كاربري هميشه در كنار هم و 
 تحت يك بخش در نظر گرفته مي شود، اگرچه تفاوت هايي با هم دارند.
 يك مدير محصول هميشه در مثلث بين بخش بازاريابي، پشتيباني 
كاربران و هيات مديره قرار دارد، برقراري تعادل و پاسخگويي به نيازهاي 
هر سه بخش كار ساده اي نيست اما از ضروريات هر كسب وكار است. 

3- مدير تحقيق و توسعه
فناوري به ســرعت تغيير مي كند. بنابراين مدل فروش و بازاريابي 
به تنهايي نمي تواند نقطه اتكای محكمي براي درآمد يك كسب وكار 
اينترنتي باشد. كســب وكارهاي متكي به بازاريابي تنها به نياز امروز 
بازار وابسته هستند اما كسب وكارهای متكي به تحقيق و توسعه بر 
نيازهاي آينده مشتري تمركز دارند. براي همين است كه اپل هميشه 
اپل است و گوگل هميشه گوگل. اصلي ترين وظيفه يك مدير تحقيق 
و توسعه يافتن فناوري ها و راهكارهاي خلاقانه براي توسعه كسب وكار 
قبل از قرار گرفتن در شــرايط ركود است. تحقيق و توسعه كه به آن 
Research and development يا به اصطلاح R&D هم گفته 
مي شود، مجموعه فعاليت هاي مشخصي است كه منجر به افزايش 
دانش كسب وكار مي شود. اگر مشخصا شرح وظايف اين بخش را در 
كارتان تعريف نكنيد، ناگهان متوجه خواهيد شد هر ايده و راهكاري 
كه نيازمند به آن هستيد قبلا توسط ده ها شركت يا كسب وكار اجرايي 
شده است. تحقيق و توسعه به شــما كمك مي كند همواره بتوانيد 
مزيت هاي رقابتي كسب وكارتان را تازه و به روز نگه داريد، گلوگاه هاي 
كسب وكارتان را شناسايي كنيد و پيوسته بهبود بخشيد. يك مدير 
تحقيق و توسعه از نظر فني بايد دانش اوليه وب را داشته باشد، مفاهيم 
اجرايي و نقاط ضعف و قوت هر بخــش را از نظر تجاري بداند، بتواند 
ايده هاي مطرح شده را اعتبارســنجي كند و در عين حال داراي 

روحيه آزاد، خلاق، ايده پرداز و نوگرا باشد. 

4- مدير پشتيباني 
نظامي ها ضرب المثلــي دارند كه مي گويد 
امــروز جنــگ در حقيقت جنــگ ميان 
سامانه هاي پشتيباني اســت. من اين را به 
كسب وكارهاي اينترنتي تعميم مي دهم و 
معتقدم امروزه رقابت بيشتر كسب وكارهاي 
همطراز بين پشتيباني آنها در جريان است تا 
خدمات و محصولات. هر كسب وكاري كه در 
جاي درست قرار گرفته باشد يا رقباي زيادي 
دارد يا به زودي پيدا خواهد كرد. پشــتيباني 
درســت و ارتبــاط صحيح مهم تريــن مزيت 
رقابتي اســت كه برنده ميدان را تعيين مي كند. 
كسب وكاري كه پشــتيباني ضعيفي داشته باشد 
همان تيم فوتبالي است كه بازيكن تمام كننده يعني 
زننده گل را ندارد. تعهد، مسئوليت پذيري، صبر و 
مهارت مذاكره از مهم ترين ويژگي هايي است كه 
بايد در انتخاب مدير پشتيباني جستجو كنيد. 
منبع: نت استاپ


